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9 Haziran AP seçimlerinde
elde ettiği başarı nedeniyle
aşırı sağ kesimin hedefi olan
Dostluk Eşitlik Barış Partisi
Genel Başkanı Çiğdem
Asafoğlu, aleyhlerinde
Yargıtay’a yapılan başvurular
için Atina’ya gitti. Asafoğlu’na
partinin hukuk danışmanı
İlker Çavuşoğlu eşlik etti.

»3

DEB Partisi
hakkında
Danıştay ve 
Yargıtay’a
başvuru

kültürdünya

Müftü Mete
ölüm yıl
dönümünde
anıldı
İskeçe Müftülüğü, 14 Temmuz Pazar
günü merhum Müftü Ahmet Mete için
anma töreni düzenledi. Mete, İskeçe
Aşağımahalle Mezarlığındaki kabri
başında düzenlenen törenle anıldı. 

» 14

Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosluğunda yapılan anma
törenine Batı Trakya Türk Azınlığı
temsilcileri katıldı. 
»11

Encümen Heyeti ve Okul Aile Birliği,
yeni bina talebini “Bina Altyapıları
A.Ş.”ye  iletti. Kamu binalarının
inşasından sorumlu kuruma
gönderilen yazıda, İskeçe Azınlık
Ortaokulu – Lisesi için yeni bir yapıya
duyulan ihtiyaç tüm gerekçeleriyle
dile getirildi. 
»7

İskeçe Azınlık
Ortaokulu -
Lisesi çözüm
bekliyor

Gümülcine’de
‘15 Temmuz
Demokrasi ve
Milli Birlik
Günü’ etkinliği

Çağımızın büyük
tehlikesi: Bağımlılık

BİLİMSEL araştırmalara göre,
öğrenci nüfusunda yasa dışı
uyuşturucu madde kullanımının
lise öğrencilerinde yüzde 16’lara
çıktığına dikkat çeken ORFEAS’ın
Başkanı Sibel Mustafaoğlu,
“Kimse benim başıma gelmez
dememeli. En zengininden en
fakirine, en eğitimlisine, en
muhafazakarına, en çağdaşına
kadar her ailenin başına gelebilir.
Aileler çocuklarında ve
yakınlarında farklı bir durum
gözlemlediğinde bir uzmana
danışmayı asla ihmal etmesin.”
dedi.
Psikolog Şerike Şerif de internet,
kumar bağımlılığı ve son
dönemde toplumda artış gösteren
akran zorbalığı konusunda
konuştu. Şerike Şerif, bu
sorunların özellikle genç nüfusu
ve çocukları ciddi anlamda
ilgilendirdiğini ve hayatını
etkilediğini söyledi. 
»9, 10

AVUKAT İlker Çavuşoğlu, 16 yıldır AİHM kararlarının
uygulanmasını bekleyen İskeçe Türk Birliği, Rodop İli
Türk Kadınları Kültür Derneği ve Meriç Azınlık Gençleri
Derneği ile ilgili son gelişmeleri GÜNDEM gazetesine
değerlendirdi. Çavuşoğlu, “AİHS taraf bir ülkenin, AİHM
kararlarını uygulama amacıyla komite kurma hamlesi
inandırıcı değildir. Yunanistan da dahil olmak üzere tüm
üye ülkeler, anılan uluslararası kurumun çalışma usulünü
ve hukukunu çok iyi bilmektedirler.” diye konuştu.
»8

“Bekir Usta Dava
Grubu”nda 
son durum ne? 

Rodop İli Bağımlılığa Karşı Önlem Alma ve Psikososyal Destek Merkezi
ORFEAS’ın Başkanı Sibel Mustafaoğlu ve kurumun uzman psikoloğu
Şerike Şerif, GÜNDEM’in sorularını yanıtladı. 
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GTGB’de genç yeteneklerden sergi
GÜMÜLCİNE Türk Gençler

Birliği (GTGB) çatısı altında
faaliyet gösteren Resim –
Seramik – Quilling kurslarına
katılan çocukların yıl boyunca
hazırladıkları çalışmalar dernek
lokalinde sergilendi.

Katılımcıların büyük
beğenisini toplayan serginin
açılışı 4 Temmuz Perşembe
günü yapıldı.

Etkinliğin açılış konuşmasını
yapan GTGB Başkanı Sedat
Hasan, “Kurslarımızın amacı,
toplumda var olan kültür, sanat
ve el becerilerini ortaya
çıkarmak, onları halkımıza
tanıtmak ve gençlerimizin el
becerilerini geliştirmekle birlikte
gelecekteki yaşamlarında
bilinçli ve başarılı bireyler
olarak Batı Trakya Türk
toplumuna kazandırabilmektir.
Diğer önemli bir husus da
çocuklarımızın derneğimiz çatısı
altında kaliteli sosyal zaman
geçirmelerine olanak
sağlayarak, edinebilecekleri
kötü alışkanlıklara engel olma
gayesi güdülmektedir. Bu
noktada, misyonumuz sosyal

faaliyet kurslarımızın sayısını
artırarak, azami ölçüde
çocuğumuza ulaşmaktır.” dedi.

Sedat Hasan, serginin
düzenlenmesinde emeği geçen
kurs eğitmenleri Aslı Ali, Zeynep
Tevfikoğlu ve Sibel Gülistan ile
tüm kursiyerlere teşekkür etti.

Kurs eğitmenleri Aslı Ali,
Zeynep Tevfikoğlu ve Sibel
Gülistan da kısa bir selamlama
konuşması yaparak, yıl boyunca
derslere katılan öğrencilere ve
velilerine teşekkür ettiler.

Serginin açılışına,
Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosu Aykut Ünal ve eşi
İlayda Ünal, Rodop Milletvekili
Özgür Ferhat, DEB Partisi Genel
Başkan Yardımcısı Metin
Hacıosman, Batı Trakya
Camileri Din Görevlileri Derneği
Başkanı Erol Yoluç, Batı Trakya
Türk Kadın Platformu Sözcüsü
Sibel Abdullah Hasan, Batı
Trakya Azınlığı Güney Meriç
Eğitim ve Kültür Derneği
Başkanı Mahmut Hüseyin ile
çok sayıda sanat sever katıldı.

Sergi, 6 Temmuz Cumartesi
akşamına kadar açık kaldı.

İTB Gençlik Buluşmalarının konuğu 
Başkonsolos Aykut Ünal oldu

İSKEÇE Türk Birliği Gençlik Buluşmaları’nın
konuğu Türkiye’nin Gümülcine Başkonsolosu
Aykut Ünal oldu. 

İTB Gençlik Kolu tarafından gerçekleştirilen
“Gençlik Buluşmaları”nın bu dönemki son
etkinliği 1 Temmuz Pazartesi günü yapıldı. Birlik
lokalinde gerçekleştirilen etkinlikte gençlerin
davetine katılan Başkonsolos Aykut Ünal, İTB
Gençlik Kolu üyeleriyle sohbet etti, tecrübelerini
paylaştı ve gençlerin sorularını yanıtladı.

Etkinlik, İskeçe Türk Birliği Gençlik Kolu
Sorumlusu Önder Şabanoğlu’nun açılış
konuşmasıyla başladı. İskeçe Türk Birliği Başkanı
Ozan Ahmetoğlu da yaptığı konuşmada, Gençlik
Kolunun son derece dinamik bir yapıya
kavuştuğunu belirterek, gençleri yaptıkları
çalışmalardan dolayı tebrik etti. Ahmetoğlu,
Başkonsolos Aykut Ünal’a programa

katılımlarından dolayı gençler adına teşekkür
etti.

Başkonsolos Aykut Ünal’ın katılımıyla
gerçekleştirilen “Gençlik Buluşması”nın
moderatörlüğünü ise İTB Gençlik Kolu Başkanı
Mümin Kara yaptı.

Etkinliğin sonunda Başkonsolos Ünal’a
üzerinde “İTB Gençlik Buluşmaları” yazılı
taraftarı olduğu Beşiktaş’ın forması hediye edildi.

İTB Gençlik Kolu, etkinlikle ilgili sosyal medya
hesabından yaptığı paylaşımda şu ifadelere yer
verdi: “İskeçe Türk Birliği Gençlik
Buluşmalarının bugünkü konuğu Türkiye
Cumhuriyeti Gümülcine Başkonsolosu Sn. Aykut
Ünal oldu. Gençlerimizin yoğun katılımıyla
gerçekleşen verimli bir etkinlik oldu.
Katılımlarından dolayı sayın Başkonsolosumuza
teşekkür ederiz.”

Mucize Tiyatrosu
Çanakkale’de
sanat kampına
katıldı

ÇALIŞMALARINI Batı Trakya
Azınlığı Yüksek Tahsilliler
Derneği (BTAYTD) çatısı altında
sürdüren Mucize Tiyatrosu
oyuncuları yaz kampına katıldı.

Batı Trakyalı gençler,
Çanakkale 18 Mart Üniversitesi
yerleşkesinde gerçekleşen yaz
kampına Mucize Tiyatrosu
sorumlusu, yönetmen Senem
Ahu Topuz başkanlığında
katıldı.

23 – 29 Haziran tarihleri
arasında gerçekleşen yaz
kampına katılan küçük
tiyatrocular hem eğitim alma,
hem eğlenme, hem de gezme
fırsatı buldu.

Konuyla ilgili BTAYTD’ın
sosyal medya hesabından
yapılan paylaşımda şu ifadelere
yer verildi:

“23 - 29 Haziran tarihleri

arasında Çanakkale 18 Mart
Üniversitesi yerleşkesinde
gerçekleşen yaz kampına
BTAYTD Mucize Tiyatrosu
Sorumlusu Senemahu Topuz
katılma fırsatı bulmuştur. Sn.
Yonca İnal’ın koordinasyonunda
yürütülen yaz kampı her biri
kendi alanlarında uzman Arda
Aydın, Sena Yıldız , Serkan
Bacak, Hasan Demirci, Figen
Yar’ın katkılarıyla yürütülen
yoga, diyafram çalışmaları, ritim
beden perküsyonu, sahne
oyunculuk, müzik, dans, görsel
sanatlar ve tasarım çalışmaları
yapılmıştır.

ÇGST BİRADERLER yönetmeni
Sn. Yonca İnal hanımın yazıp
yönettiği ’Nefes’ adlı oyun
sergilenmiştir. Bu yıl çalışmalara
BTAYTD Mucize Tiyatrosu
oyuncuları da dahil olmuştur. ”
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9 Haziran Avrupa Parlamentosu
seçimlerinde elde ettiği başarı nedeniyle aşırı
sağ kesimin hedefi olan Dostluk Eşitlik Barış
(DEB) Partisi Genel Başkanı Çiğdem Asafoğlu,
aleyhlerinde Yargıtay’a yapılan başvurular için
Atina’ya gitti. Asafoğlu’na partinin hukuk
danışmanı İlker Çavuşoğlu eşlik etti.

DEB Partisi Başkanı Çiğdem Asafoğlu,
partilerinin denetlenmesi, yasal faaliyetlerinin
durdurulması, hazirandaki Avrupa
Parlamentosu (AP) seçimlerinin bölgede
yenilenmesi talebiyle aşırı sağ parti
başkanlarının da içinde olduğu bazı kişilerin,
partililerin kendilerini Türk olarak ifade
etmesini gerekçe göstererek Danıştay ve
Yargıtay’a başvurduğunu basından
öğrendiklerini aktardı.

Bu haber üzerine, kendilerine yönelik
iddialara ilişkin dosyalar hakkında bilgi almak
üzere 4 Temmuz Perşembe günü başkent
Atina’da Danıştay ve Yargıtay’a
başvurduklarını dile getiren Asafoğlu, DEB
Partisi aleyhinde yapılan başvuruları “endişe
verici” olarak nitelendirdi.

Asafoğlu, AP seçimlerine bugüne dek parti
olarak üç kez katıldıklarını, her üç seçimde de

azınlığın yoğun olarak yaşadığı Rodop ve
İskeçe illerinde birinci parti olduklarını
vurgulayarak, “Bu da Batı Trakya Türk
Azınlığının ’Benim siyasi temsilcim DEB
Partisidir’ dediği anlamına geliyor.” diye
konuştu.

Avrupa Birliği (AB) üyesi bir ülkede, 2024’te
DEB aleyhine böylesi bir talepte
bulunulmasının üzücü olduğunu belirten
Asafoğlu sözlerini şöyle sürdürdü:

“Buna zemin hazırlayanlar vardı. AP
seçimlerinde tek gündem maddesi Batı Trakya
Türk Azınlığı ve DEB Partisiydi. Seçimler 9
Haziran’da oldu, bitti. DEB Partisi yine büyük
bir zaferle çıktı seçimlerden. Hala gündem
olmaya devam ediyoruz. Türk olarak ifade
etmişiz azınlığı, bu yanlışmış. Hayır. Biz de bu
konuda ısrarcıyız. DEB Partisi olarak Batı
Trakya Türklerinin verilmeyen, gasbedilen
haklarını ve inkar edilen kimliğini savunmaya
devam edeceğiz. Bizi hiçbir şekilde
yıldıramazlar.”

Asafoğlu, henüz ellerine ulaşan herhangi bir
tebligat olmadığını belirterek, dosyaların
içeriğini öğrenme talebiyle yargıya
başvurduklarını ifade etti.

hul ya_emin@hot ma il.com

Hülya EM‹N

Beleri’den DEB Partisine

Muhtemelen çoğumuz
Fredi Beleri ismini ilk kez
geçen yıl mayıs ayında

Arnavutluk’ta gerçekleşen yerel
seçimler sırasında duyduk.
Arnavutluk’ta Yunan azınlığın
yaşadığı küçük bir belediye olan
Himara’da belediye başkanlığı için
adaylığını koyan Beleri, 14 Mayıs
tarihli seçimlerden iki gün önce
“seçimlerde aktif yolsuzluk” yaptığı
suçlamasıyla gözaltına alındı. 

Yapılan soruşturmada, Beleri’nin
“Himara ve köylerindeki
vatandaşlara seçimde yarışan
adaylardan birine oy vermeleri
karşılığında belirli miktarlarda para
teklif ettiği” yönünde oy satın alma
faaliyetlerine karıştığı şüphesinin
bulunduğu kaydedildi.

Beleri, 14 Mayıs’ta Himara
Belediye Başkanı seçildi ancak
Arnavutluk Yolsuzluk ve Organize
Suçlara İlişkin Özel Mahkeme
hakkında tutuklama kararı aldı ve
Beleri’ye verilen iki yıllık hapis
cezası geçtiğimiz günlerde onandı.
Arnavutluk Merkez Seçim
Komisyonunun Beleri’nin belediye
başkanlığı görevini feshetmesinin
ardından da yeni seçim tarihi olarak
4 Ağustos açıklandı. 

Beleri’nin tutukluluk halinin
devam etmesi, Arnavutluk ve
Yunanistan ilişkilerini hayli gerdi.
Atina’nın tepkilerine duyarsız kalan
Rama hükümeti ise geri adım
atmamakta direndi. 

Atina, bu kez 9 Haziran Avrupa
Parlamentosu (AP) seçimlerini
fırsata çevirmeye çalıştı. Miçotakis’in
kararıyla, Yunanistan ve Arnavutluk
çifte vatandaşlığı bulunan Beleri
YDP’nin AP milletvekili listesinden
aday olarak yer aldı.

Miçotakis’in bu atağı ise
muhalefet partilerinin tepkisini çekti.
Miçotakis aşırı milliyetçi oyların
peşine düşmekle suçlanırken,
Beleri’nin geçmişte ırkçı Altın Şafak
ve aşırı sağcı LAOS ile yakın ilişkide
olduğu, Beleri’nin geçmişte
Arnavutluk’tan Yunanistan’a silah ve
askeri üniforma getirirken
yakalandığı ve Yunanistan
mahkemelerince suçlu bulunarak
mahkum edildiği gibi konular
gündeme getirildi.

Neticede Beleri 9 Haziran’da AP
milletvekili seçildi ve çok yönlü
baskılara dayanamayan

Arnavutluk’un verdiği beş günlük
izinle de 16 Temmuz Salı günü
Strazburg’ta gerçekleşen AP genel
kuruluna katıldı. 

Atina “Yunan azınlık” üyesi ve
“Kuzey Epirli” Beleri için AP
hamlesini kullanırken, aynı
seçimlerde Batı Trakya’daki Türk
Azınlığın partisi DEB’in Rodop ve
İskeçe illerinde elde ettiği başarı
büyük rahatsızlık yarattı. 

Durum böyle olunca, her iki ilde
de birinci parti olan ve AP
seçimlerinde üst üste üçüncü kez
ülke siyasi haritasında yarattığı
farklılıkla dikkat çeken DEB Partisi
hedef tahtasına dönüştü.

Son günlerde basında yer alan
haberlere göre, iki akademisyen,
Yargıtaydan (Arios Pagos) DEB’in AP
seçimlerine katılma kararını iptal
etmesini istediler.

Yargıtayın, Yunan hukuk
düzenine aykırı hareket etmekle
suçladıkları DEB Partisinin AP
seçimlerine katılması kararının yasa
dışı ve  anayasaya aykırı olduğunu
iddia ettiler. 

Kendisini “sözde Türk ve sahte
Makedon azınlıkların temsilcisi” ilan
eden, “milli çıkarlara ve uluslararası
anlaşmalara aykırı davranan” DEB
Partisinin faaliyetlerinin
durdurulmasını istediler. 

Hoşgeldik çifte standartlar
ülkesine…

Beleri, Arnuvutluk’taki Yunan
azınlık mensubu oluyor, Himara
Kuzey Epir bölgesi olarak
tanımlanabiliyor. Bunda bir sakınca
görülmüyor. Ama DEB Partisinin
Türk ve Makedon azınlıktan
bahsetmesi “milli tehdit” ve
“anayasal düzene aykırı” olarak
tanımlanıyor. Batı Trakya diye bir
coğrafi tanımlama da ülkenin
egemenlik haklarına saldırı olarak
nitelendiriliyor. 

Beleri’nin Strazburg’taki AP
oylamalarına katılacak olmasını
“hakkaniyetin yerini bulması” olarak
tanımlayan Avrupa Komisyonu
Başkan Yardımcısı Margaritis
Shinas’ın konuyla ilgili “seçme ve
seçilme hakkına saygının her hukuk
devletinin temel unsuru olduğu”
paylaşımının altına imzamızı
atıyoruz. 

Tabii ki bizim seçme ve seçilme
hakkımıza da saygı duyulması
şartıyla… 

HAFTANIN YORUMU

@HulyaEmin1

SEÇEK Yağlı Güreşleri ve
Kültürel Etkinlikleri, 2 – 4
Ağustos tarihleri arasında
gerçekleşecek. 

Seçek Azınlık Eğitim ve Kültür
Derneği tarafından yapılan
duyuruda şu ifadelere yer
verildi: “Seyyid Ali (Kızıldeli)
Sultan ve alperenlerinin bizlere
köklü bir miras olarak bıraktığı,

Seçek Yağlı Güreşleri ve Kültürel
Etkinlikleri 2- 3- 4 Ağustos 2024
tarihlerinde düzenlenecektir.

2024 yılı Seçek er meydanı
Ağalık hizmetini Rodop ili
Salıncak köyünden Sn. Ali Topal
üstlenmiştir. Seçek er meydanı
ağası Sn. Ali Topal’a üstlendiği
görevde başarılar diliyor, hayırlı
olsun diyoruz.”

Şeçek 2 Ağustos’da başlıyor

Asafoğlu, partinin denetlenmesi, yasal
faaliyetlerinin durdurulması, hazirandaki AP
seçimlerinin bölgede yenilenmesi talebiyle aşırı
sağ parti başkanlarının da içinde olduğu bazı
kişilerin Danıştay ve Yargıtay’a başvurduğunu
basından öğrendiklerini söyledi.
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Güneş balçıkla sıvanmaz

Yeni Demokrasi Partisinin,
Batı Trakya Türk Azınlığı
(ona göre Müslüman

azınlık) ve Türkiye “uzmanı”
Angelos Sirigos, İskeçe’de
Lozan Antlaşması konulu bir
panelde konuşmacı olarak yer
aldı.

21 Haziran 2024 Cuma
Yeni Demokrasi Partisinin,

Batı Trakya Türk Azınlığı (ona
göre Müslüman azınlık) ve
Türkiye “uzmanı” Angelos
Sirigos, İskeçe’de Lozan
Antlaşması konulu bir panelde
konuşmacı olarak yer aldı.

Sirigos konuşmasında, Lozan
Antlaşması’nın birkaç sebepten
dolayı sona erdirilemeyeceğini
ve güncellenemeyeceğini
söyledi. Bunun nedenlerini de
antlaşmanın ülkeler arasındaki
sınırları belirlemiş olması,
azınlıklarla ilgili olması ve son
olarak da Ege adalarının
silahsızlandırılması olarak
sıraladı.

Sirigos’un Lozan
Antlaşması’yla ilgili sunumunda
Batı Trakya Türk Azınlığıyla ilgili
tezleri ise hayli ilgi çekiciydi.
Sirigos’a göre, Lozan
Antlaşması Türkiye’de “Yunan
Azınlıktan”, Yunanistan’da ise
“Müslüman Azınlık”tan
bahsediyor. Üstelik Sirigos,
bunun Türkiye’nin isteğiyle bu
şekilde olduğunu savunuyor.

Sirigos gibi uluslararası
hukuk ve dış politika

konularında tecrübeli bir
akademisyen ve siyasetçinin
böyle bir “yanlışa” nasıl
düştüğü merak konusu! Zira,
Lozan Antlaşması Türkiye’de
“Gayrimüslim Azınlıklar”dan,
Batı Trakya’da ise “Müslüman
Azınlık”tan bahsediyor. Lozan
Antlaşması’nda azınlıklıklarla
ilgili kullanılan tanımlamaları bir
akademisyen ve siyasetçinin
bilmiyor olması mümkün değil.

Bunun böyle olmadığını
anlamak için Yunan Meclisinin
resmi sitesinde yer alan Lozan
Antlaşması metnine bir göz
atmak yeterli.

Bu konulara ilgisi olan
herkes,

“https://www.hellenicparlia
ment.gr/onlinePublishing/DOD
/011-057.pdf” linkinde yer alan
Lozan Antlaşması metninde
“Azınlıkların Korunmasına
İlişkin 3. Bölüm”e bakabilir.

Hal böyle iken Sayın Sirigos
neden gerçeklerle ilgisi
olmayan bir algı operasyonu
peşinde? Antlaşmada kullanılan
ifadeler apaçık ortadayken,
neden Yunanistan’daki azınlık
Türk değil de, İstanbul’daki
azınlık Rum?

Sirigos’un ileri sürdüğü bu
tezi son dönemde birçok yetkili
ağızdan dinliyoruz.

Belli ki bu yeni bir algı
yaratma çabası. Ama güneş
balçıkla sıvanmaz, değil mi?

KULİS...

AVRUPA Batı Trakya Türk
Federasyonu (ABTTF), 18
Haziran – 12 Temmuz
tarihlerinde İsviçre’nin Cenevre
kentinde düzenlenen Birleşmiş
Milletler (BM) İnsan Hakları
Konseyi’nin 56. Olağan
oturumuna “Yunanistan’da
demokrasi ve hukukun
üstünlüğüne yönelik
kısıtlamalar çerçevesinde
dernek kurma özgürlüğünün
ihlali” ile “Batı Trakya Türk
toplumuna karşı sistematik
ayrımcılık kapsamında hak
savunucularına yönelik
itibarsızlaştırma ve hedef
gösterme” başlıklı iki yazılı
bildiri sundu. 

Hukukun üstünlüğü ve
dernek kurma özgürlüğünün
sorununa ilişkin olarak ABTTF,
1923 Lozan Antlaşması ile

statüsü belirlenen Batı Trakya
Türk toplumunun uzun yıllardır
sistematik ayrımcılıkla
mücadele ettiğini söyledi, son
yıllarda ülkemiz Yunanistan’da
hukukun üstünlüğünün zarar
görmesiyle birlikte insan hakları
savunucuları ve ulusal
azınlıklara karşı baskı ve
zorlukların arttığını belirtti.

Dernek kurma özgürlüğü ve
AİHM kararlarının
uygulanmasının demokrasi ve
hukukun üstünlüğünün en
önemli göstergelerden biri
olduğunu belirten ABTTF, Bekir
Usta ve Diğerleri Dava Grubu
olarak bilinen Batı Trakya Türk
toplumunun dernekleri ile ilgili
aleyhindeki üç kararı
Yunanistan’ın 16 yıldır ısrarla
uygulamadığını aktardı. ABTTF
Yunanistan’ı Batı Trakya Türk
toplumunun örgütlenme
özgürlüğüne tam saygı
göstermeye ve üç Türk derneği
ile ilgili AİHM kararlarını
ivedilikle uygulamaya çağırdı.

Ayrıca ABTTF, Batı Trakya
Türklerinin kurduğu ve resmi
olarak kayıt edilen bir taraftar
derneği olan Batı Trakya
Fenerbahçeliler Kültür ve Spor
Derneği’ne karşı “Batı Trakya”
ibaresinin yasalara ve kamu
düzenine aykırı olduğu, ülkenin
toprak bütünlüğü ve ulusal
egemenliği için tehlike arz ettiği
iddiasıyla açılan davada
derneğin kapatılmasına karar
verildiğini aktardı. Bu kararın
dernek kurma özgürlüğünün
açık bir ihlali olduğunu belirten
ABTTF, bu kararın
toplumumuzun
cezalandırılması için atılmış bir
adım olduğunu aktardı.

Batı Trakya Türk toplumuna
karşı sistematik ayrımcılık
kapsamında hak
savunucularına yönelik
itibarsızlaştırma ve hedef
gösterme başlıklı ikinci bildiride
ABTTF, Yunanistan’ın

Avrupa’da azınlık hakları
konusunda en kötü sicile sahip
ülkelerden biri olduğunu,
Ulusal Azınlıkların
Korunmasına Dair Çerçeve
Sözleşme’yi onaylamamış ve
Bölgesel ve Azınlık Dilleri
Avrupa Şartı’nı imzalamadığını
söyledi.

Ülkemizde Batı Trakya Türk
toplumunu temsil eden Türk
milletvekilleri, dernek
başkanları ve toplumumuzun
temsilcilerinin sürekli baskı ve
yıldırmaya maruz kaldığını
söyleyen ABTTF, medyada Batı
Trakya Türk toplumuna mensup
kişilere karşı provokasyon ve
manipülasyonu pompalayan
haberlerin bu kişileri bir hedef
haline getirdiğini söyledi.

Baskı ve yıldırma aracı
olarak kovuşturma ve
soruşturmaların yapıldığını
belirten ABTTF, en eski
derneğimiz İskeçe Türk
Birliği’nin başkanı Ozan
Ahmetoğlu hakkında
soruşturma ve ardından dava
açıldığını kaydetti.

İskeçe ve Rodop’ta Seçilmiş
Müftüler hakkında pekçok kez
soruşturma başlatıldığını
belirten ABTTF, Batı Trakya
Türk toplumu ve toplumu temsil
eden hak savunucuları
ayrımcılıkla ve ırkçılıkla karşı
karşıya kalmaya devam ettiğini
belirtti.

Merkezi Atina’da bulunan
newsbreak.gr isimli haber
sitesinde Ekim 2021’de
yayımlanan bir haberde ABTTF,
damgalamaya yönelik asılsız ve
karalayıcı ithamlarda
bulunulduğunu ve ABTTF
Başkanı Halit Habipoğlu’nun da
yerel basınında sürekli hedef
gösterildiğini kaydetti. ABTTF
siyasi alanda ve medyada
damgalama, karalama ve
itibarsızlaştırmanın önüne
geçilmesini istedi. 

ABTTF’den BM’ye
iki yazılı bildiri

Dernek kurma
özgürlüğü

sorunu ile Batı
Trakya Türk
toplumunun

hedef
gösterilmesi

sorununu
gündeme

taşıyan ABTTF,
Yunanistan’da

hukukun
üstünlüğünün

ciddi bir biçimde
zedelendiğine

dikkat çekti.

Gökçeada’da azınlık okulları
açıldı, nüfus arttı

TÜRKİYE’de Gökçeada’da
Rum azınlık okullarının
açılmasının ardından adadaki
azınlık nüfusu artıyor.

Gökçeada’da Türkiye
Hükümetinin kararıyla 2013’te
yıllar sonra Rum azınlık
ilkokulu tekrar faaliyete geçmiş
ve ilk yılında dört öğrenci ile
eğitim yapılmıştı. 2015 yılında
ise tamir ve restorasyon
çalışmalarının ardından ilk

Azınlık Ortaokulu ve Lisesi faaliyete geçmişti. İki okulun
açılmasının ardından adada Türkiye eğitim sistemine göre
zorunlu eğitimin tamamlanmasına imkan tanınmıştı.

Atina – Makedonya Haber Ajansına (AMNA) konuşan
Gökçeada Rum Azınlık İlkokulu Müdürü Stelios Barberis, bu yıl
okulda 18 öğrencinin eğitim gördüğünü, bunlardan altısının
mezun olduğunu, Azınlık Ortaokulu ve Lisesinde ise 30
öğrenciden üç mezun verildiğini kaydetti.

Okulun Türk Müdür Yardımcısı ile iş birliklerinin mükemmel
olduğunu söyleyen Barberis, Türkçe derslerin Türkiyeli
öğretmenler tarafından, Rumca derslerin ise Rum azınlık
mensubu öğretmenler ve Yunanistan’dan gelen öğretmenler
tarafından verildiğini kaydetti.

Okulların faaliyete geçmesinin ardından adaya kalıcı olarak
taşınan birçok genç çiftin olduğunu belirten Barberis, 2000
yılında yaklaşık 200 kişiye düşen azınlık nüfusunun
günümüzde 700 kişiye yükseldiği vurguladı.
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Hikmet amcamı geçtiğimiz
günlerde 86 yaşında ebediyete
uğurladık. Bir yakınınızı

kaybettiğiniz zaman onunla birlikte sanki
bir çok anınızın, bir çok yaşanmışlığın da
göçüp gittiğini hissedersiniz. En azından
ilk saatlerde veya günlerde bu his kaplar
içinizi. 

Yakınınızı son yolculuğa uğurladıktan
sonra da onunla birlikte yaşanan anılar
gelir yavaş yavaş gözünüzün önüne.
Klasik tabirle yaşananlar “film şeridi”
gibi zihninizde canlanmaya başlar.
Amcam Hikmet Ahmetoğlu, 1938 yılında
İskeçe’de dünyaya geldi. Arenmahalle’de
yaşadı. Arenmahalle müezzini Ahmet
dedemin ilk çocuğu olan Hikmet amcam,
şehrimizin en eski ve tanınmış
esnaflarından biriydi. Berber dükkanı
sadece bir berber dükkanı değil,
İskeçe’nin farklı simalarının uğradığı,
farklı konuların konuşulduğu bir yerdi. 

Çocukken yaz tatilinin bir kısmını,
amcamın berber dükkanında çıraklık
yaparak geçirirdim. Evdeki büyüklerimin
“Yeri belli olsun, okusa da eli bir sanata
yatkın olsun” tavsiye ve yol
göstermelerine uyarak amcamın berber
dükkanında yazları çıraklık yapan bir
çocuk olarak Hikmet amcamla yaşadığım
günler ve anılar yaşamımda önemli bir

yer tutmuş ve rol oynamıştır. Bahsettiğim
dönem 1980’li yıllar. 

Esnaftan tutun da, öğretmenlere
kadar, işçisinden, çiftçisinden, eski
milletvekilinden, doktoruna, avukatına ve
gazetecisine kadar birçok insanın berber
dükkanına girip çıktığını gördüm, şahit
oldum, yaşadım. Asıl önemli olan da bu
insanlarla yapılan sohbetlere şahit
olmaktı. Halkın, toplumun tam ortasında
olup da bu muhabbetlere, konuşmalara
şahit olmanın, hatta dahil olmanın bir
genç için paha biçilmez değerde
olduğunu tabii ki sonradan fark ettim.
Örneğin müşterilerden biri olan Batı
Trakya Türklerinde en uzun süre
milletvekilliği yapan ve Batı Trakya Türk
basın tarihinde yayımladığı “Trakya”
gazetesiyle özel bir yere sahip olan
Osman Nuri Fettahoğlu’nu unutmam
mümkün değil. Amcamın “Nuri efendi
gelince kapıda karşıla, şapkasını ve
bastonunu al. Ama önce mutlaka hoş
geldiniz de, selam ver” sözleri hala
kulaklarımda. Nuri Fettahoğlu amcamın
düzenli müşterilerinden biriydi. Onunla
yapılan sohbetlerin farklı bir ağırlığının
olduğunu hissedebiliyor, ben de bir
şeyler öğrenmeye, kapmaya
çalışıyordum. Batı Trakya Türk Azınlığının
mücadelesinde yer alan, hapis cezasına
çarptırılan Salih Sülko’yu da yine

amcamın berber dükkanında tanıdım.
Kibar ancak kararlı ve istikrarlı
karakteriyle Salih Sülko da yine zihnimde
yer eden şahsiyetlerden biri olmuştu. Öte
yandan oldukça genç yaşta vefat eden
İskeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesi
öğretmenlerinden Enver Kasapoğlu.
Enver bey de hem dükkanın müşterisi,
hem de kısa süre çalıştırdığı bakkal
dükkanıyla amcamın iş yerinin
komşusuydu. İskeçe’de “Yankı” adında
bir gazete çıkaran Enver bey, benim
çocuk zihnimde hep elinde bir gazeteyle
kalmış. Berber dükkanına ne zaman
gelse masanın üstünde bulduğu
gazeteleri eline alır, uzun uzun okurdu.
Sonra da amcamla veya dükkanda o
sırada kimler varsa üzerinde yorum
yapar, sohbet döner dolaşır Batı
Trakya’yı ilgilendiren meselelere gelirdi.
Enver beyin bir gün gazetenin reklamını
doğrularcasına “Bu Hürriyet gerçekten
büyük gazete” ifadesini bugün gibi
anımsıyorum. Ha, bir de Nuri efendi çok
uzun uzun gazete okurdu. Hem de hiç ara
vermeden. 

Amcamın dükkanının komşularından
biri de dönemin İskeçe Müftüsü Mustafa
Hilmi’nin eviydi. Müftünün evine giren
çıkanları bir çocuğun merakıyla takip
ettiğimi hatırlarım. Hatta daha da küçük
yaşlarda babaannemle birlikte benim de
o eve gitmişliğim vardı. 

Köylerden berber dükkanına gelen
müşterilerin sohbetlerine de doyum
olmazdı. Tütünlerin toplanamadığından
tutun da, mısırların sulanamadığına
kadar, düğün hazırlıklarından tıraş olacak
zamanı bulamadığı için yakınanlara
kadar, satın aldığı traktörden istediği gibi
randıman alamayan çiftçiye kadar,
İstanbul’a veya Bursa’ya taşınmak için
karar aşamasında olanların sohbetlerine,
Almanya’dan gelen ve arabası arıza

yaptığı için tatili zehir olan gurbetçiye
kadar. Dediğim gibi toplumun ve halkın
tam ortasında bir esnaf ve bir kişiydi
amcam. Amcamın çok genç yaşta, böbrek
yetmezliğinden kaybettiği oğlu Mustafa
abimin sağlık sorunlarıyla ilgili konular
ise içinde acı barındıran ancak
kabullenilmesi gereken hayatın bir
gerçeği olarak zihnimde ve anılarımda
yerini koruyor. 

Benim için berber dükkanındaki en
canlı anılar ise Batı Trakya’da o dönemde
yayımlanan Türkçe gazetelerin
gelmesiydi. Yıllar sonra benim de aynı
mesleği yapmamda belki de en önemli
etkenlerden biriydi bu olay. İnternetin
olmadığı, hatta televizyon kanallarının
dahi devlet televizyonlarıyla sınırlı
olduğu, telefonun bile çok az evde
olduğu dönemden bahsediyorum.
Memlekette olup biteni önemli ölçüde
gazeteden öğrendiğimiz yıllar. Türkçe
gazeteler dükkana gelirken daha elime
alır, Enver beyden önce ben okurdum.
Sonra gelsin yorumlar, fikirler, görüşler.
Yine her gün dükkan için, gazete ve dergi
satan Karpuzas’dan Thessaloniki ve FOS
(Olimpiakos gazetesine yakınlığıyla
bilinen spor gazetesi) gazetelerini de ben
alırdım. 

Bir yakınımı kaybetmek, yıllar önce
yaşadıklarımı arşivden bulmuşçasına
hatırlattı bana. Bu anları ve anıları siz
okurlarımla paylaşmak istedim. Ve
aslında bir kez daha gördüm ki, toplumun
sorunları ve beklentileri büyük oranda
değişmemiş. Bugün bir kez daha
anlıyorum ki, Berber Hikmet’in çırağı
olarak öğrendiklerim benim için çok
değerliydi. 

Güle güle Hikmet amca. Mekanın
cennet olsun. Seni unutmayacağım… 

Ozan AHMETOĞLU

Hikmet amcam ve berber dükkanı

HAYATIN İÇİNDEN

oza nah me tog lu2003@ya ho o.gr

“Gerilimi azaltmak gelecek nesillere borcumuz”
DIŞİŞLERİ Bakanı Yorgos Yerapetritis, Türkiye

ile ilişkilerde gerilimleri azaltacak, diyalog,
diplomasi ve demokrasi yolunu açacak koşullar
oluşturmanın gelecek
nesillere karşı bir borç
olduğunu kaydetti.

Yerapetritis, Atina’da bir
yayın kuruluşunun
düzenlediği “Jeopolitik
Savaş: Sürdürülebilir barış
için ön şartlar nelerdir?”
başlıklı panelde yaptığı
konuşmada, dış politikaya
ilişkin değerlendirmede
bulundu.

Dünya gündemini
meşgul eden bazı
sorunların artık bölgesel
değil, sınır ötesi niteliğe
sahip olduğunu belirten
Yerapetritis, iklim krizi ve
Kovid-19 salgınını buna
örnek gösterdi.

Yerapetritis, dünya
genelini etkileyen sorunlara
dikkati çekerek ülkelerin de
dış politikalarının bu
doğrultuda değiştiğini ifade
etti.

Türkiye ile diyaloğun
Yunanistan’a vatansever bir

hizmet olduğunu vurgulayan Yerapetritis,
“(Türkiye ile) her konuda mutabık kalmayacağız,
bunu biliyoruz. Naif değiliz. Gerilimleri azaltacak,

diyalog, diplomasi ve
demokrasi yolunu
açacak koşullar
oluşturmak gelecek
nesillere borcumuzdur.
Abartılı iddialara
kapılmadan, adım adım
bunu yapıyoruz. Güzel
bir pozitif gündem
oluşturduk.” diye
konuştu.

Yerapetritis, dış
politikadaki bu çizginin
vatani bir görev
olduğunu ifade ederek,
“Zira, Ege’de bir kaza
olursa, durumu
düzeltmek için bir VAR
(Video Yardımcı Hakem)
sistemi olmayacak. Kaza
düzeltilemez. Orta
Doğu’da gördüğümüz
gibi, kazalar çok kolay
bir şekilde felakete
sürükleyen sonuçlar
doğurabilir. Bu da
istemeyeceğimiz bir
şey.” dedi.

Mayıs ayında işsizlik oranı geriledi
Bu yılın mayıs ayında işsizlik oranı yüzde 10,6 olarak

belirlendi. Geçen yılın aynı döneminde ise işsizlik yüzde 11,2
olarak kaydedilmişti.

Yunanistan İstatistik Kurumu (ELSTAT) verilerine göre, işsiz
sayısı 2023 yılının mayıs ayına oranla 21 bin 707 kişi azalarak
toplamda 504 bin 924 kişi oldu.

Kadınlarda işsizlik oranı yüzde 13,8 olurken erkeklerde ise
yüzde 8,1’e geriledi.

Yaş gruplarına göre bakıldığında 15 ila 24 yaş arasında
işsizlik oranı yüzde 23,8 olurken, 25 ila 74 yaş arasında ise oran
9,9 olarak ölçüldü.

ELSTAT’ın verilerine göre, çalışanların sayısı bir önceki yıla
oranla 53 bin 313 kişi artarken toplam çalışan sayısı 4 milyon
249 bin 74 kişi oldu.
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Başbakan Kiriakos Miçotakis ve Türkiye
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan
Washington'da bir araya geldi.

İki lider, NATO Devlet ve Hükümet
Başkanları Zirvesi'nin yapıldığı Walter E.
Convention Center'da görüştü.

Görüşmeye ayrıca Yunanistan tarafından
Dışişleri Bakanı Yorgos Yerapetritis ile
Başbakanın diplomasiden sorumlu
danışmanı Anna Maria Bura; Türkiye
tarafından da Dışişleri Bakanı Hakan Fidan
ile Cumhurbaşkanı Dış Politika ve Güvenlik
Başdanışmanı Büyükelçi Akif Çağatay Kılıç
katıldı.

Erdoğan ve Miçotakis, iki ülke ilişkileri ile
bölgesel ve küresel konuları görüştü.

Erdoğan - Miçotakis
Washington'da
buluştu

Zeybek: “Azınlık okulları avlularının
kullanımına neden izin verilmiyor?”

İSKEÇE Yeni Sol Milletvekili
Hüseyin Zeybek, İskeçe
bölgesindeki azınlık okullarının
avlularının kullanımının
engellenmesini meclise taşıdı.
Geçtiğimiz günlerde Şahin ve
Mustafçova’da
hatim

etkinlikleri sırasında azınlık
ilkokullarının bahçelerinin
kullanımına İlköğretim
Müdürlüğünün sözlü
talimatıyla izin verilmediğini
kaydeden Zeybek, bunun
nedenini sordu. 

Eğitim Bakanlığına yönelik
soru önergesinde, azınlık

eğitiminin Türkiye ile
Yunanistan arasında
imzalanan anlaşma ve
protokollerle belirlenen
bir statüye sahip olduğunu
kaydeden Zeybek, azınlık
okullarının mülkiyetinin
vakıf idarelerine ait
olduğunu, okul mülkünün
kontrol ve yönetiminin ise
seçilmiş encümen
heyetlerine ait olduğunu

hatırlattı. 
Zeybek, okul avlularının

kullanımına neden izin
verilmediğini ve buna benzer

olayların yaşanmaması
için ne gibi

önlemleri

alınacağı sorusunu yöneltti.
İskeçe milletvekili Hüseyin

Zeybek’in, Eğitim Bakanlığına
yönelik soru önergesi şöyle: 

“Bilindiği üzere Trakya
bölgesinde faaliyet gösteren
Azınlık okulları belirli bir
kurumsal rejime tabidir.
Türkiye-Yunanistan arasındaki
eğitim protokolleri ile kurulmuş
olup, 3647/2008 sayılı yasa
gereğince okulların mülkiyeti
vakıflara ait olup, sadece
kullanımı Eğitim Bakanlığına
aittir. Söz konusu mülklerin
kontrolü ve yönetimi yetkili
seçilmiş Okul Encümen Heyeti
tarafından gerçekleştirilir ve
yalnızca denetimleri Eğitim
Bakanlığı tarafından
yapılmaktadır.

Bu verile göre, İskeçe
İlköğretim Eğitim  Müdürünün
herhangi yazılı bir belgeye
dayanmadan sadece keyfi ve
sözlü talimatı üzerine 07-07-
2024 tarihinde Şahin köyünde

düzenlenen hatim merasiminde
Azınlık İlköğretim Okulunun
avlu alanının kullanılması
yasaklanmıştır aynı olay 05-05-
2024 tarihinde Mustafçova
köyünde de düzenlenen hatim
merasiminde yaşanmıştır.
Yetkili Eğitim Müdürünün
ifadesine göre, Doğu
Makedonya ve Trakya Genel
Bölge Müdürü’nün sözlü
emrine dayanarak, söz konusu
okulun avlu alanını bizzat
kendi öğrencilerinin etkinlik
düzenlemesine kapatmıştır.
Okul avlularının hatim
merasimleri dışında bütün
etkinliklere kapalı olduğunu da
belirtmek gerekmektedir.

Yaşanan bu olaylar bölge
sakinlerinde endişe ve büyük
bir huzursuzluk yaratmıştır.
Önceki yıllarda hiçbir sorun
yaşanmadan bütün
etkinliklerde okul bahçe
alanları kullanılmakta idi.”

Milletvekili Zeybek konuyla

ilgili olarak şu soruları yöneltti: 
- Söz konusu etkinliklerin

okul avlusunda
gerçekleşmesini yasaklanma
kararının gerekçesi nedir?
Öğrencilerin, bölge sakinlerinin
ve katılımcıların bu alanı
kullanmasına  neden izin
verilmedi? Bu kararın dayanağı
nedir?

- Bakanlık bu tarz tatsız
olayların tekrarlanmaması için
ne gibi tedbirler almayı
planlamaktadır?

- Azınlık okullarının
işleyişinde bir değişiklik mi var?
Çünkü var olan statüye göre
mülkiyetleri vakıflara ait olan
okulların tüm idari yönetimi
seçilmiş encümen heyeti
tarafından yapılmaktadır. Sayın
Bakan, Azınlık okullarıyla ilgili
planlarını ve var olan bu
statüde herhangi bir değişikliğe
gidilip gidilmediğini bize
açıklayabilir mi?

Şahin ve Mustafçova’da hatim
etkinlikleri sırasında vakıf mülkü
olan azınlık ilkokullarının
bahçelerinin kullanımına
İlköğretim Müdürlüğünün sözlü
talimatıyla izin verilmediğini
hatırlatan Zeybek, Eğitim
Bakanlığına bunun nedenini sordu. 
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KOÇ Üniversitesinin
mezuniyet töreninde, eski
başbakan ve SİRİZA lideri,
Avrupa Konseyi Parlamenter
Meclisi Üyesi ve Avrupa Konseyi
Parlamenter Meclisi Batı
Balkanlar Komisyonu Başkanı
Aleksis Çipras konuk konuşmacı
oldu.

Eski Başbakan Aleksis Çipras,
İstanbul’da Koç Üniversitesinde
lisans ve lisansüstü eğitimini
tamamlayan öğrencilerin
mezuniyet törenine konuk
konuşmacı olarak katıldı.

Rumelifeneri Kampüsünde bu
yıl 30’uncusu gerçekleşen
törenede konuşan Çipras, Koç
Üniversitesinin bu özel gününde
konuşma yapmaktan, dünyanın
dört bir yanından ve Ege’nin her
iki kıyısından gelen çok sayıda
gençle buluşma fırsatı
bulmaktan onur duyduğunu
aktardı.

“Etrafınızdaki dünya
değişirken sizin nasıl gelişim
göstereceğiniz, hangi ilkeleri
savunacağınız önemli.”
ifadelerini kullanan Çipras
şunları kaydetti:

“Abraham Lincoln, insanın
gerçek karakterinin, gücü elinde
bulundurduğunda sınandığını
söylemişti. Biliyorum ki bugün
burada bulunan hepiniz büyük
bilim insanları, iş insanları,
politikacılar ya da kendi
alanlarınızda liderler olarak bir
gün, bir şekilde güce sahip
olacaksınız. Bir şeyleri değiştirme
gücüne sahip olmanın elbette
zorlukları vardır. Hayattaki
amaçlarınızı gerçekleştirmek
elbette önemlidir. Ancak
zorlukların en büyüğü sahip
olduğunuz gücü nasıl
kullandığınızdır. Başkalarını
dinleyecek sabrı gösterecek
misiniz? Başarısızlıklarınızı
kabul edecek cesaretiniz olacak
mı? Kendinizden daha zayıf
olanlarla dayanışma içine
girebilecek misiniz? Pek çok kez
başarılı, pek çok kez de başarısız
olacaksınız. Etrafınızdaki dünya
değiştikçe nasıl gelişim
göstereceğinizi ve hangi ilkeleri
savunduğunuzu her zaman
düşünmelisiniz.”

Konuşmasında Nazım
Hikmet’in şiirinden bir dizeyi de
hatırlatan Aleksis Çipras, “Ünlü
şairiniz ’En güzel deniz henüz
gidilmemiş olandır.’ diyordu. İşte
Doğu Akdeniz tam da bu deniz
olmalı. Karşılıklı egemenliğimize
ve egemenlik haklarımıza saygı
denizi. Bir barış ve iş birliği
denizi.” ifadelerini kullandı.

Havalimanı
görevlisiyle
tartışan
milletvekili 
Avgenakis
ihraç edildi

YENİ Demokrasi Partisi
Kandiye (İraklio) Milletvekili
Lefteris Avgenakis,
havalimanında bir görevliyle
yaşadığı tartışma nedeniyle
Başbakan ve Yeni Demokrasi
lideri Kiriakos Miçotakis’in
kararıyla partisinden ihraç
edildi.

Avgenakis, X sosyal medya
platformunda yaptığı
paylaşımda, “Parti Başkanı ve
Başbakan Miçotakis’in beni
partinin meclis grubundan
ihraç kararına tamamen saygı
duyuyorum. Olaya ilişkin
açıklama yaptım ve
kamuoyundan özür diledim.”
ifadesini kullandı.

Yeni Demokrasi iktidarında
daha önce Spor Bakanı,
Tarımsal Kalkınma ve Gıda
Bakanı olarak da görev yapan
Avgenakis, meclisteki
görevine bağımsız milletvekili
olarak devam edeceğini
açıkladı.

Sosyal medyaya yansıyan
videoda, Avgenakis’in
Eleftherios Venizelos
Havaalanında uçuşu
kaçırmasına rağmen uçağa
binebilmek amacıyla
görevlinin bulunduğu gişeye
girdiği, tartıştığı görevlinin
telefonunu zor kullanarak
almaya çalıştığı görülmüştü.

İskeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesi için
yeni okul binası girişimleri sürüyor

RODOP iline bağlı Alantepe mevkiinde gerçekleştirilen geleneksel “Alantepe Yağlı Güreşleri
ve Kültürel Etkinlikleri” için hazırlıklar başladı.
Kozlukebir Belediyesi tarafından düzenlenen “Alantepe Yağlı Güreşleri ve Kültürel
Etkinlikleri” alanı belediye yetkilileri tarafından temizlendi ve çimlerin yeşermesi için
sulama çalışmalarına başladı.
Kozlukebir Belediye Başkanı Erdem Hüseyin sosyal medya hesabından Alantepe’deki
çalışmalarla ilgili fotoğraflar paylaşarak, “Her yıl geleneksel olarak düzenlenen Alantepe
Yağlı Güreşleri için bölgede hazırlıklara başlanıldı.” dedi.

Çipras, 
Koç
Üniversitesinin
mezuniyet
töreninde
konuştu

İSKEÇE Azınlık Ortaokulu – Lisesi Encümen
Heyeti ve Okul Aile Birliği, yeni bina talebini
“Bina Altyapıları A.Ş.”ye (ΚτιριακέςΥποδομές
Α.Ε.) iletti.

Kamu binalarının inşasından sorumlu kuruma
gönderilen yazıda, İskeçe Azınlık Ortaokulu –
Lisesi için yeni bir yapıya duyulan ihtiyaç tüm
gerekçeleriyle dile getirildi. Okulun fiziki
şartlarının yetersiz olduğu, okul bahçesinde
sportif ve kültürel faaliyetlerin
gerçekleştirilmesinin imkansız olduğu
vurgulandı. Bu nedenle geçmişte vardiyalı eğitim
sisteminin uygulanmak zorunda kaldığı belirtilen
yazıda, bina sorununun çözümünün gerek eğitim
ve pedagojik açıdan, gerekse
güvenlik açısından şart olduğu
ifade edildi.

Encümen Heyeti, Okul Aile
Birliği ve bölge milletvekilleri
tarafından yapılan
bilgilendirmeler, raporlar ve soru
önergeleri sayesinde bina
sorununun Doğu Makedonya –
Trakya Eyaleti, İskeçe Belediyesi,
Eğitim Bakanlığı, Başbakan ve
Cumhurbaşkanının bilgisi
dahilinde olduğu kaydedilen
yazıda buna rağmen bugüne
kadar sorunla ilgili nihai bir
çözüm bulunmadığına dikkat
çekildi.

Encümen Heyeti Başkanı Ozan
Ahmetoğlu ve Okul Aile Birliği
Başkanı Cemalettin Efendi’nin
imzasıyla “Bina Altyapıları

A.Ş”ye yapılan başvuruda, İskeçe’de en az 700
öğrenci kapasiteli, içinde derslikler, müdür ve
müdür yardımcısı odası, spor salonu, bilgisayar
odası, güzel sanatlar odası, kütüphane, kantin,
tuvaletler, depolar ve diğer yardımcı bölümlerin
yer alacağı yeni bir okul binasının inşa edilmesi
talep edildi.

Yazı, “Bina Altyapıları A.Ş”nin yanı sıra Eğitim
Bakanlığı, Doğu Makedonya – Trakya Eyaleti,
Doğu Makedonya – Trakya Eyalet Eğitim
Müdürlüğü, Azınlık Eğitimi Koordinatörlüğü ve
İskeçe ili milletvekillerine gönderildi.

İskeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesi Encümen
Heyeti ve Okul Aile Birliği yöneticileri daha önce

de Doğu Makedonya – Trakya
Eyalet Başkanı Hristos Topsidis
ve azınlık üyesi eyalet meclis
üyeleriyle görüşerek, okul
binasıyla ilgili taleplerini yazılı ve
sözlü olarak iletmişti. 

Okulu yöneticileri İskeçe
milletvekilleri Hüseyin Zeybek ve
Burhan Baran, Eyalet Başkan
Yardımcısı İrfan Hacıgene’yi de
farklı tarihlerde ziyaret ederek,
sorunun çözümüyle ilgili
taleplerini iletmiş ve görüş
alışverişinde bulunmuştu.
Hatırlanacağı üzere Şubat ayı
sonunda İskeçe’ye gelen Yeni Sol
Başkanı Aleksis Hariçis İskeçe
Azınlık Ortaokulu – Lisesini de
ziyaret etmiş ve okulun
sorunlarıyla ilgili kendisine bilgi
verilmişti. 

İskeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesinin yeni okul
binasına kavuşması için girişimler devam ediyor. 

TARİHİ ALANTEYE ETKİNLİKLERİ İÇİN HAZIRLIKLAR BAŞLADI
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BEKİR Usta Davalar Grubu olarak
bilinen İskeçe Türk Birliği, Rodop İli
Türk Kadınları Kültür Derneği ve Meriç
Azınlık Gençleri Derneği hakkında
Yunanistan’ın uygulamadığı Avrupa
İnsan Hakları Mahkemesi (AİHM)
kararlarıyla ilgili son gelişmeleri avukat
İlker Çavuşoğlu GÜNDEM’e
değerlendirdi. 

Çavuşoğlu, Yunanistan’ın AİHM
kararlarını uygulaması için danışmanlık
hizmeti vermek amacıyla oluşturulan
“Uzmanlar Komitesi’ hakkında
görüşlerini paylaştı. Haziran ayında
Starzburg’ta konuyu ele alan Avrupa
Konseyi Bakanlar Komitesinin
Yunanistan’a yaptığı uyarıları
değerlendirdi.

GÜNDEM: Bekir Usta Davalar
Grubu, Avrupa Konseyi Bakanlar
Komitesinin haziran ayı toplantısında
ele alındı. Söz konusu davalarla ilgili
Bakanlar Komitesinden çıkan karar
nedir?

İlker ÇAVUŞOĞLU: Avrupa Konseyi
Bakanlar Komitesi haziran ayındaki
inceleme toplantısında, Batı Trakya Türk
azınlık derneklerinin yer aldığı Bekir
Usta Davalar Grubunun icra
konusundaki muhtemel gelişmelerini de
ele almıştır. Söz konusu toplantıda

Yunanistan ile ilgili ana gündem
maddesi, Bekir Usta Grubu kararlarının
icrası için Yunanistan tarafından
kurulacağı açıklanan “Uzmanlar
Komitesi” konusu olmuştur. Geçen
aralık ayında Yunanistan, Bekir Usta
Davalar Grubunu ilgilendiren ve bu
gruba ait AİHM kararlarının
uygulanması konusunda, devlete
danışmanlık yapacak bir komitenin
kurulmasını kararlaştırmıştı. İlk bakışta,
16 yıldır uygulanmayan İnsan Hakları
Mahkemesi kararlarının icrası için özel
bir komisyonun tesis edilmesini olumlu
karşılamak mümkün. Yüksek ihtimalle
birçok kişi de böyle düşünmüştür. Ancak
diğer yandan, Avrupa Konseyi üyeliği
çerçevesinde, Avrupa İnsan Hakları
Sözleşmesine taraf bir ülkenin, Avrupa
İnsan Hakları Mahkemesinin kararlarını
uygulama amacıyla komite kurma
hamlesi inandırıcı değildir. Yunanistan
da dahil olmak üzere tüm üye ülkeler,
anılan uluslararası kurumun çalışma
usulünü ve hukukunu çok iyi
bilmektedirler. Aynı şekilde bu kurumun
içerisindeki sabit sorumluluklarını da.
Bir devletin sahip olduğu imkan ve
olanakları göz önünde
bulundurduğumuzda icrası oldukça
basit olan AİHM kararlarının
uygulanması için kendi kurduğu bir
çalışma grubunun yardımına başvurma
ihtiyacını duyması tamamen mantık
dışıdır. Zaten geçen aralık ayından
kurulacağı açıklanan bu komisyon
üyelerinin atanması haziran ayında
tamamlanmıştır. Görev alanı, görev
süresi ve çalışma üsülü ise henüz
açıklanmamıştır. Tüm bunların ışığında,
Avrupa Konseyi Bakanlar Komitesi,
Yunanistan’ın Bekir Usta Davalar Grubu
kararlarının icrası konusunda bir adım
attığını kabul etse de en kısa zamanda
söz konusu “Uzmanlar Komitesi”nin
işleyiş şeklini belirlemesini ve bundan
daha önemlisi de faaliyetlerine süre
tanımı yapmasını talep etmiştir. Aksi
durumda, yani önümüzdeki aralık ayına
kadar talep edilenlere olumlu karşılık
vermezse, İcra Dairesinden bir ara karar
taslağı hazırlamasını istemiştir.

GÜNDEM: Bekir Usta Davalar
Grubunun hukuk danışmanı olarak
çıkan kararı nasıl
değerlendiriyorsunuz?

İlker ÇAVUŞOĞLU: Naçizane fikrime
göre, Bakanlar Komitesinin yorumları ve
ara karar açıklama yönelimi olumlu
gelişmelerdir. Toplantının ardından
Yunanistan ile ilgili yayınlanan kararda
da başvurucuların haklarının tam olarak
iade edilme zorunluluğu ve AİHS’in 46.
maddesi uyarınca sözleşmeye taraf
ülkelerin AİHM’nin kararlarını tam ve
efektif şekilde uygulama yükümlülüğü
ifadelerinin yer alması ayrı bir öneme
sahiptir.

GÜNDEM: Konuyla ilgili olarak
bundan sonra nasıl bir yol izlenecek? 

İlker ÇAVUŞOĞLU: Bekir Usta
Davalar Grubunun yurt dışında avukatı
sıfatıyla görevimizin, sabit olarak
gelişmeleri takip etmek olduğunu ifade
etmek isterim. Ayrıca hukuki
müdahalenin gerektiği durumlarda
uygun olan müdahaleyi yapmak da bir
ayrı görevimiz. An itibariyle top ülkemiz
Yunanistan’ın sahasında. Ulusal
makamlardan, başvurucuların hakkı
olan pozitif gelişmeler beklemekteyiz.
Aynı zamanda ülkemizden, benzer
konularda geçmişteki hataları
tekrarlamamasını dilemekteyiz. Bekir
Usta Davalar Grubu konusu, Bakanlar
Komitesi nezdinde gelecek aralık ayında
tekrar gündeme gelecektir. Bizler de
gelişmelerin takipçisi olacağız.

“Bekir Usta Dava Grubu”nda 
son durum ne? 
Avukat İlker Çavuşoğlu, 16 yıldır AİHM
kararlarının uygulanmasını bekleyen İskeçe
Türk Birliği, Rodop İli Türk Kadınları Kültür
Derneği ve Meriç Azınlık Gençleri Derneği ile
ilgili son gelişmeleri GÜNDEM gazetesine
değerlendirdi. Çavuşoğlu, “AİHS taraf bir
ülkenin, AİHM kararlarını uygulama amacıyla
komite kurma hamlesi inandırıcı değildir.
Yunanistan da dahil olmak üzere tüm üye
ülkeler, anılan uluslararası kurumun çalışma
usulünü ve hukukunu çok iyi bilmektedirler.”
diye konuştu.

Bir devletin
sahip olduğu
imkan ve

olanakları göz önünde
bulundurduğumuzda
icrası oldukça basit
olan AİHM kararlarının
uygulanması için kendi
kurduğu bir çalışma
grubunun yardımına
başvurma ihtiyacını
duyması
tamamen
mantık dışıdır. 

“ “ Avrupa Konseyi Bakanlar Komitesi,
Yunanistan’ın Bekir Usta Davalar Grubu
kararlarının icrası konusunda bir adım

attığını kabul etse de en kısa zamanda söz
konusu “Uzmanlar Komitesi”nin işleyiş şeklini
belirlemesini ve bundan daha önemlisi de
faaliyetlerine süre tanımı yapmasını talep
etmiştir. Aksi durumda, yani önümüzdeki aralık
ayına kadar talep edilenlere olumlu karşılık
vermezse, İcra Dairesinden bir ara karar
taslağı hazırlamasını istemiştir.

“ “
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ORFEAS BAŞKANI 
SİBEL MUSTAFAOĞLU

GÜNDEM: Sayın
Mustafaoğlu, başkanlığını
yaptığınız ORFEAS kurumu
hakkında bilgi verir misiniz?
Ne zamandır başkanlığını
yapıyorsunuz? Kurumun
yapısı nedir? 

Sibel MUSTAFAOĞLU:
ORFEAS’ın yaklaşık 12 yıldır
yönetim kurulu başkanlığını
yürütüyorum. Gümülcine
Belediyesinin kurumdaki
temsilcisiyim. Ayrıca
Yunanistan Bağımlılıkla
Mücadele ve Önlem Alma
kurumlarının seçilmiş üst
yönetim kurulu üyesiyim.
Yunanistan’da Bağımlılığa
Karşı Önlem Alma merkezleri
yerel yönetimler ve OKANA
Uyuşturucuyla Mücadele
kurumu iş birliği ile 1990’lı
yıllarda kuruldu. İçişleri
Bakanlığı, Sağlık Bakanlığı ve
yerel yönetimler tarafından
finanse ediliyor. OKANA

tarafından denetleniyorlar. Kar
amacı gütmeyen kurumlardır.
Rodop ili merkezi 1999’dan beri
faaliyet göstermektedir.
Üyelerimiz yerel yönetimler ve
bölgede faaliyet gösteren saygın
kurumlardır. Yönetim kurulu,
üyeler arasından dört yılda bir
seçimle iş başına gelir.  

Rodop İli Bağımlılığa karşı
Önlem Alma ve Psikososyal
Destek Merkezinin kadrosu
psikiyatrist, psikolog ve sosyal
hizmetler uzmanından
oluşmaktadır. 

KURUMUN FAALİYET
ALANLARI

GÜNDEM: Kurumunuz
hangi alanlarda faaliyet
gösteriyor?  Çalışma alanları
nelerdir? 

Sibel MUSTAFAOĞLU:
Kurumumuzun amacı, yerel
toplumda beden ve ruh
sağlığını güçlendirme
programları uygulayarak
geliştirmek ve böylece
bağımlılığı önlemek. Özellikle

gençleri ve çocukları
uyuşturucuya HAYIR
diyebilecek duruma getirmek
amaçlı, okulların her
kademesinde, sivil toplum
kuruluşlarında ve kişisel
danışmanlık olarak hizmet
vermekteyiz. 

Kurumumuzda her çeşit
bağımlılığa karşı çalışma
programları uygulanmaktadır.
Uyuşturucu madde ve ilaç,
alkol, sigara, internet, kumar
bağımlılığı, aile içi ve akran
arası şiddet, aile iletişim
programları bunlar arasında en
yoğun olanlardır. Son yıllarda
okullarda zorbalık en yoğun
çalıştığımız konular arasında
yer alıyor. Ergenlerde cinsel
eğitim ve sınır belirleme de
öğrenci velileri ve öğretmenler
tarafından sıkça talep edilen
konular arasında bulunuyor.
Önceliğimiz okullardaki
çalışmalarımız. Rodop ilinin
tüm okullarında
anaokulundan, üniversiteye
kadar eğitim yılı boyunca
faaliyetlerimiz var. Azınlık ve
devlet okullarının tümünde,

öğrenci, öğretmen, veli grupları
yapıyoruz. Bunların
gerçekleşmesi için okul
yönetimi, aile birliği veya
encümen heyetleri bizimle
irtibata geçiyor. Bunun dışında
STK’larla ve belediyelerle de yıl
boyunca çeşitli faaliyetlerimiz
var. Ayrıca merkezimize kişisel
olarak da başvuru yapılabilir ve
ücretsiz danışmanlık
hizmetinden faydalanılabilir.
Burada vurgulamak istediğim,
yaptığımız çalışmalar tamamen
mahremiyet içinde
gerçekleşmektedir. Bu konuda
kimsenin bir endişesi olmasın,
yıllardır bu konuda herhangi
bir olumsuzluk yaşanmamıştır.

ORFEAS’ta yıllardır faaliyet
gösteren uzmanlarımız, tecrübe
ve eğitimleriyle merkezimizin
ülke genelinde en iyi hizmet
veren kurumlar arasına
girmesini sağlamıştır.

“KİMSE BENİM BAŞIMA
GELMEZ DEMEMELİ”

GÜNDEM: Bölgemizde
uyuşturucu kullanımı
konusunda neler söylemek
istersiniz? Gençler arasında
uyuşturucu kullanımı sorunu
hangi boyuttadır? 

Sibel MUSTAFAOĞLU:
Bilimsel araştırmaların
sonucunda (son ESPAD Avrupa
araştırması), öğrenci nüfusunda
yasa dışı uyuşturucu madde
kullanımı lise öğrencilerinde
yüzde 16’lara çıkmıştır. Yani her
altı öğrenci en az bir defa yasa
dışı uyuşturucu madde içmiş.
Bunların sayısı sınıflar
yükseldikçe artıyor.  Gençlerin
sıkça bulundukları ortamlar,
onlara bu maddelerin
sunulduğu en yaygın yerlerdir

(Okullar, eğlence mekanları
vs.). İletişimin bu kadar hızlı
olduğu bir çağda, kötülüklerin
gençlere ulaşmasının bu kadar
kolay olduğu bir ortamda,
azınlık ve çoğunluk, Türk ve
Yunan gençleri aynı tehlikelere
maruz kalıyor. Kimse benim
başıma gelmez dememeli. En
zengininden en fakirine, en
eğitimlisine, en
muhafazakarına, en çağdaşına
kadar her ailenin başına
gelebilir. Aileler çocuklarında
ve yakınlarında farklı bir durum
gözlemlediğinde bir uzmana
danışmayı asla ihmal etmesin.
Psikoloğa, psikiyatriste veya
sosyal hizmet uzmanına gitmek
ne ayıp ne de günahtır.
Kulaktan dolma tedavi veya
ilaçlara asla
başvurmamalısınız. 

Hep söylediğimiz önlem
alma hepimizin işi; tedaviye
gelince çok geç kalmış
oluyoruz.    

Bize M.M.Vasiliu 35A
(Postaneye yakın) adresinden
ve 2531081750 nolu telefondan
ulaşabilir ve bizzat randevu
alabilirsiniz.

PSİKOLOG ŞERİKE ŞERİF
Rodop İli Bağımlılığa Karşı
Önlem Alma ve Psikososyal
Destek Merkezinde (ORFEAS)
yıllardan bu yana uzman
psikolog olarak görev yapan
Şerike Şerif GÜNDEM’e internet,
kumar bağımlılığı ve son
dönemde toplumda artış
gösteren ekran zorbalığı
konusunda konuştu. Şerike
Şerif, bu sorunların özellikle
genç nüfusu ve çocukları ciddi
anlamda ilgilendirdiğini ve
hayatını etkilediğini söyledi. 

9

Çağımızın büyük
tehlikesi:
BAĞIMLILIK
GÜNDEM gazetesi, “26 Haziran Dünya Uyuşturucu
Kullanımı ve Kaçakçılığı ile Mücadele Günü”
çerçevesinde “Bağımlılıkla Mücadele” konusunu el
aldı. Rodop İli Bağımlılığa Karşı Önlem Alma ve
Psikososyal Destek Merkezi ORFEAS’ın Başkanı
Sibel Mustafaoğlu ve kurumun uzman psikoloğu
Şerike Şerif, GÜNDEM’in sorularını yanıtladı. 

Devamı 10. sayfada
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GÜNDEM: ORFEAS kurumu
uyuşturucu ve madde
bağımlılığının yanı sıra son
yıllarca toplumu ciddi
anlamda ilgilendiren
internet, kumar bağımlılığı,
aile içi ve akranlar arası
şiddet ve okul zorbalığı
konularıyla da ilgileniyor. Bu
alanda bölgemizdeki durum
nedir?

Şerike ŞERİF: Merkezimizin
gerçekleştirdiği okul içi
programlarda, özellikle
pandemi döneminden sonra
internet kullanımının önemli
ölçüde arttığını
gözlemlemekteyiz. Özellikle
genç nüfus arasında internet ve
sosyal medya kullanımı, dijital
oyunlar ve çevrim içi faaliyetler
yaygın hale gelmiştir.
Çocuklarla yaptığımız
sohbetlerde, uzun süreler
boyunca internet başından

ayrılamadıkları ve rutin işlerini
bile aksattıklarını görüyoruz.
Keyif veren, özgürlük fırsatları
sunan, başarı ve güç
duygularını yaşatan, bir grubun
parçası olma fırsatlarını
sağlayan ve çeşitli ihtiyaçlarını
karşılayan uygulama ve oyunlar
ile gençler sanal dünyada daha
fazla vakit geçirmektedir. Kendi
söylemlerine göre ekran
başında oyun oynamak,
dışarıda bahçede oynamaktan
daha zevkli.

Aşırı internet kullanımı
sorununun yanı sıra güvenli
internet kullanımı hakkında da
bilgi sahibi olmadıklarını fark
ettik. İnternette bilmeden,
başını-sonunu hesap etmeden
yapılan şeylerin genellikle zarar
verdiğinin farkında değiller.
Örneğin, yorum yaparken
dikkatli olmaları, insanları
küçük düşürecek tavır ve
davranışlardan kaçınmaları,
kullandıkları platformun
kullanım şartlarını ihlal
etmemeleri, ruh hallerini
yansıtan iletiler paylaşmaktan
uzak durmaları ve paylaşılan
içeriklere dikkatli, şüpheci ve

sorgulayıcı yaklaşmaları
gerektiğini bilmiyorlar. En riskli
olanı ise kişisel bilgilerinin
neler olduğunu ve neden
paylaşılmaması gerektiği
hakkında yetersiz bilgiye sahip
olmalarıdır.

GÜVENLİ İNTERNET
KULLANIMI 

GÜNDEM: Peki çocuklarına
her konuda örnek olan anne
babalar interneti güvenli
kullanıyor mu? 

Şerike ŞERİF: Bu soruyu
cevaplamak için yetişkinlerin
sosyal medyadaki profil ve
paylaşımlarına bakmak yeterli
olur.  

Akran zorbalığı konusuna
gelecek olursak, merkezimiz
uzun yıllardan beri bu konuda
öğretmen, veli ve çocuklara
yönelik programlar
geliştirmekte ve
uygulamaktadır. Şiddetin
öğrenilmiş bir davranış
olduğunu ve şiddetin var
olduğu aile ortamlarında
büyüyen çocuklarda, şiddet
davranışının ortaya çıkma

eğiliminin diğerlerine göre
daha fazla olduğunu
belirtmek gerekir. Eğitim
sürecinde çocuklar, aile
ortamlarında kazandıkları
çeşitli tutum ve davranış
biçimlerini okul

ortamında da
sürdürdüklerinden, akran

zorbalığı konusu aileden
okula taşınır. Okullarda akran
zorbalığı tespit edilmez ve
gerekli müdahaleler
uygulanmazsa sorun daha da
büyür. Yıllardan beri ortaokul
ve lise döneminde sorun olarak
dile getirilen bu durum, şimdi
ilkokul döneminde de
görülmeye başlamıştır.

Aileler bu konuda oldukça
endişelidir; akran zorbalığı,
anne babaların çocukları okula
başladığında en büyük
korkularından biridir. Bu korku
yüzünden aileler genelde akran
çatışmasını akran zorbalığı ile
karıştırırlar. Akranı ile fikir
ayrılığı yaşayan çocuklar veya
ergenler, zaman zaman
küsecek, konuşmayacak,
çözmeye çalışacak ve çözüm
yollarını çeşitlendireceklerdir.
Bu süreç, onların kişiler arası
ilişkilerindeki temel taşları
oluşturmalarına yardımcı olur.
Akran çatışması ile zorbalık
arasındaki önemli farklardan
biri, çatışan çocukların eşit
güçte olmamasıdır. Diğer
farklılıklar arasında, arkadaşlık
ilişkisinin olmaması,
davranışların sıklıkla
tekrarlanması, çatışmanın
sürekli olması, sonuçlarının

kalıcı ve ağır olması, pişmanlık
ve sorumluluk almanın
olmaması yer alır.

Ailelerin bu farklılıkları göz
önünde bulundurarak okul
yönetiminden destek istemeleri
gerekir. Okulların bu konuda
bilinçli ve aktif bir tutum
sergilemesi, zorbalığın
önlenmesinde ve müdahale
edilmesinde büyük önem taşır.
Eğitimciler, veliler ve öğrenciler
arasında etkili bir iletişim ağı
oluşturularak, zorbalığın erken
tespiti ve önlenmesi
sağlanmalıdır. Akran zorbalığı
ile mücadelede tüm paydaşların
iş birliği içinde çalışması,
sağlıklı ve güvenli bir okul
ortamının oluşturulmasına
katkıda bulunacaktır.

“Z KUŞAĞI” VE İNTERNET

GÜNDEM: Özellikle
internet bağımlılığı ile
mücadelede ailelere ne
söylemek istersiniz? 

Şerike ŞERİF: Son yıllarda
“dijital ebeveyn” kavramı sıkça
konuşulmaya başlandı ve bu
konu hakkında birçok veli
toplantısı düzenledik. Gelişen
teknoloji ve dijitalleşme ile
birlikte ortaya çıkan dijital
medya araçları, dijital dünyanın
içine doğan Z kuşağı
çocuklarının hayatında önemli
bir yer tutmakta. Ebeveynlerin
de çocukları için artık
vazgeçilmez olan bu unsur
karşısında hem onları
desteklemek hem de olası
risklerden korumak adına
dijitalleşmeye yönelik yeni
ebeveynlik tutumları
geliştirmeleri gerekir. İnternet
bağımlılığına karşı önlem
almada anne babaların bu
tutumları geliştirmeleri büyük

önem taşır. Ancak
toplumumuzda
gözlemlediğimiz teknolojik
okuryazarlık seviyesinin düşük
olması, bu süreci
zorlaştırmaktadır. Evet, herkes
akıllı telefon ve bilgisayar
kullanabiliyor, ama kaçımız
temel seviyede teknolojiyi ve
interneti kullanma becerisi ile
bilgi-iletişim teknolojilerinde
gizlilik politikaları bilgisine
sahip?

İnternet bağımlılığı ile
mücadelede ilk adım, internette
bulunan olumlu ve olumsuz
içeriklerin ayrımını yapabilen,
çeşitli risklerin farkına
varabilen ve bu sayede
çocuğunun bilgisayarda ya da
internette ne yaptığını takip
edebilen bireyler olmaktır.
Özellikle çocuklar ve gençler
için internet kullanım
sürelerinin sınırlandırılması ve
sağlıklı kullanım
alışkanlıklarının geliştirilmesi
gerekmektedir. Örneğin, günde
en fazla iki saat internet
kullanımı gibi kısıtlamalar
konulabilir. İnterneti belirli
amaçlar için kullanarak ve
belirli zaman dilimlerine
ayırarak, plansız ve gereksiz
kullanımı azaltabilirler. Anne
babalar, bunu yapabilmek için
öncelikle aile içi disiplin ve
kuralları sağlıklı bir şekilde
uygulamalıdırlar. Çocukları
internet gibi uçsuz bucaksız bir
ortamda yalnız
bırakmamalıdırlar. Zararlı
gördükleri içeriklere erişimi
engelleme, sebeplerini mantıklı
bir şekilde izah etme ve filtre
programları gibi yazılımlar
kullanmalıdırlar.

Kullanım süresini sınırlamak
yeterli değildir; çocuklarına
ekran başından kalktıklarında
alternatif aktiviteler bulmaları

gerekmektedir. “Kapat şu
bilgisayarı” demek yeterli
değildir. Kapattıktan sonra
çocuk ne yapacak? Ebeveynler,
çocuklarına ekran dışı
aktiviteler sunarak onların
sosyal, fiziksel ve zihinsel
gelişimlerini desteklemelidir.
Aslında tüm veliler kendilerine
bu soruları sorsunlar ben
interneti nasıl kullanıyorum ?
Çocuğuma sağlıklı bir örnek
teşkil ediyorum mu?

Unutulmamalıdır ki,
çocuklar interneti nasıl
kullanacaklarını öğrenirken, en
yakınlarındaki örneklerden biri
olan ebeveynlerini taklit
ederler. Bu nedenle, velilerin
kendi dijital alışkanlıklarını
gözden geçirip, çocuklarına
sağlıklı ve bilinçli bir internet
kullanımı konusunda iyi birer
rol model olmaları büyük önem
taşımaktadır.

NE ZAMAN YARDIM 
ALMAK GEREKİR? 

GÜNDEM: Aileler size ne
zaman ve nasıl ulaşabilirler? 

Şerike ŞERİF: Aileler,
çocukları ile yaşadıkları
herhangi bir davranışsal sorun
hakkında bilgi edinmek için
bize başvurabilirler. Özellikle
internet bağımlılığı ile ilgili
endişeleri varsa, çocukları
ekranı bırakamıyorsa, geç
saatlere kadar ekran başında
kalıyorsa, uykuya geçmekte
zorlanıyorsa, uykuya karşı
direniyor ve oyun oynamaya
devam etmek istiyorsa, ekran
başındayken yemek yemeyi
unutup dersini yapmayı veya
tuvalete gitmeyi erteliyorsa,
aileden ve arkadaşlardan
uzaklaşıyorsa bu durumda bir
uzmana danışmaları gerekir.

“Çocuklar interneti nasıl kullanacaklarını
öğrenirken ebeveynlerini taklit eder”

9. sayfanın devamı
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Gümülcine’de ‘15 Temmuz Demokrasi
ve Milli Birlik Günü’ etkinliği

“15 Temmuz Demokrasi ve
Milli Birlik Günü” nedeniyle
Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosluğunda anma
etkinliği düzenlendi. 

15 Temmuz 2016 tarihinde
Fetullahçı Terör Örgütü (FETÖ)
tarafından gerçekleştirilen hain
darbe girişiminin sekizinci yıl
dönümünde Türkiye’nin
Gümülcine
Başkonsolosluğunda yapılan
anma törenine Batı Trakya Türk
Azınlığı temsilcileri katıldı. 

Başkonsolosluk bahçesinde
düzenlenen tören şehitler için
bir dakikalık saygı duruşu ve
İstiklal Marşı’nın okunmasıyla
başladı. Ardından Gümülcine
Müftülüğüne bağlı din görevlisi
Ahmet Arif tarafından Kur’an-ı
Kerim okundu. 

MUSTAFA TRAMPA
İskeçe Müftüsü Mustafa Trampa
törende yaptığı konuşmada,
“2016’da bundan tam sekiz yıl
önce 15 Temmuz gecesi, kirli
dünyasını, yüce dinimiz
İslam’ın ilke ve değerlerinin
ardına gizleyen bir terör
şebekesi anavatanımıza,
varlığımıza, birliğimize,
kardeşliğimize, istiklal ve
istikbalimize kastetmiştir.
FETÖ’nün bu hain darbe
teşebbüsü, Türkiye
Cumhuriyeti’nin geleceğini dış
güçlerin eline teslim etmeyi
amaçlıyordu. Aziz Türk milleti
tarih boyunca olduğu gibi; 15
Temmuz gecesinde büyük bir
inanç, azim ve kararlılıkla
FETÖ’nün hain darbe girişimine
karşı dinine, değerlerine,
hürriyetine, bağımsızlığına ve
hukukuna sahip çıkmış; bu
girişim Allah’ın inayeti, Türkiye
Cumhuriyeti Devleti
idarecilerinin dirayeti ve aziz
Türk milletimizin cesaretiyle
bertaraf edilmiştir.” dedi.
Trampa sözlerine şöyle devam
etti: “15 Temmuz’da

meydanlarda, tıpkı Kurtuluş
Savaşı’nda olduğu gibi bütün
fertleriyle tek yürek olmuş,
iradesini bir avuç hain
darbeciye çiğnetmeyen büyük
Türkiye ve büyük Türk milleti
vardı. İstiklali ve istikbali için
Dumlupınar’da, Çanakkale’de
düşmana ne cevap vermişse 15
Temmuz gecesinde de yüce
Türk milletimiz aynı cevabı
FETÖ üyelerine de vermiştir.

Vatan sevgisini tüm
değerlerin üstünde tutan,
bağımsız ve özgür yaşama
gayesinden hiçbir zaman taviz
vermeyen Türk milleti, sahip
olduğu özelliklerle dünya
üzerinde saygın bir konum
edinmeye devam etmiştir.
Daima hatırda kalmalıdır ki,
Türk milleti, onurlu tutumu,
kahramanlıkları ve başarılarıyla
tarihin akışını değiştiren yüce
bir millettir.

Bu sayede, dış güdümlü bir
terör örgütü olan FETÖ’nün;
itikadi, ameli ve ahlaki bir
sapma hareketi olduğu bütün
yönleriyle ortaya çıkmış ve
karanlık yüzü ifşa olmuştur. 

Ve yine 15 Temmuz hain
darbe girişimi açıkça
göstermiştir ki, yüce dinimiz
İslam’ın en doğru şekilde
bilinmesi oldukça hayati bir
mesele haline gelmiştir. Zira,
İslam’ın hakikatleri
konusundaki cehalet ve yanlış
bilgi, pek çok bireysel ve
toplumsal sorunlara neden
olmaktadır. Bu ise, doğru
şekilde karşılanmayan her
ihtiyacın istismara açık hale
gelebileceğini ortaya
koymaktadır.

Bu itibarla, Batı Trakya
Müslüman Türk Azınlığı olarak
bizler, 15 Temmuz’da yazılmış
kahramanlık destanını
unutmadığımızı,
unutmayacağımızı ve gelecek
nesle de unutturmayacağımızı,
birlik ve beraberlik ruhu içinde,

bizi ayakta tutan milli ve dini
değerlerimize sahip çıkmaya
devam edeceğimizi açık bir
şekilde vurgulamak isterim. 

Bu vesileyle anavatanımız
Türkiye Cumhuriyeti’nin
kurulduğu tarihten itibaren
demokrasimizin kurucusu
Mustafa Kemal Atatürk’e, bu
uğurda canını feda etmiş bütün
şehitlerimize ve 15 Temmuz
hain darbe girişimine karşı
mücadele ederken canını feda
eden şehitlerimize ve özellikle
Batı Trakyalı şehidimiz
gazeteci Mustafa Cambaz’a
Allah’tan rahmet; gazilerimize
sağlık ve afiyet diliyoruz. Yüce
Allah, milletimizi her türlü
fitne, tefrika, kötülük ve
ihanetten korusun, kıyamete
kadar payidar eylesin.”

BAŞKONSOLOS 
AYKUT ÜNAL
Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosu Aykut Ünal
yaptığı konuşmada, 15 Temmuz
hain darbe girişiminin halkın ve
vatan sevgisiyle hareket eden
güvenlik güçlerinin
mücadelesiyle sonuca
ulaşamadığını vurguladı.

Türk milletinin eşi benzersiz
bir kahramanlık gösterdiğini
dile getiren Ünal şunları
kaydetti: “Bugün aklını ve
mantığını yitirmiş bir delinin
peşine takılmış hainlerin darbe
girişiminin akim bırakılmasının
sekizinci yılında bir araya
geldik. 15 Temmuz 2016
tarihinde Türkiye’nin temelini,
tarihini, demokrasisini ve
irademizi hedef alan hain darbe
girişimine şahit olduk. Bu
girişim şerefini ve binlerce yıllık
tarihi mirasını savunan halkın
ve güvenlik güçlerinin idareyi
ve ülkeyi koruyan
mücadelesiyle akim
bırakılmıştır. Sayın
Cumhurbaşkanımız liderliğinde
sergilenen karşı duruşla

darbecilere geçit verilmemiş,
sarsılmak istenen temelimizin
ne kadar sağlıklı olduğu
gösterilmiştir. Bu şanlı duruşta
bulunan üniformalı ve sivil
kahramanlarımız şehitlik
mertebesine ulaşmışlar veya
yaralanmışlardır. Şerefli Türk
üniforması içine saklanan, bu
üniformanın temsil ettiği değeri
de hiçe sayan ihanet
şebekesinin müsveddeleri sivil,
asker, polis vatan evlatlarını
gözlerini kırpmadan şehit
etmişler millet iradesini hiçe
saymışlardır. Bizler ve tarih bu
şebekenin elemanlarını, onlara
sempati duyanları ve o ya da bu
şekilde haklı görenleri, toplumu
bölmek için yaptıklarına
yönelik tüm gerçekler
bilinmesine rağmen hala temiz
olduklarını iddia edebilecek
cüreti gösterenleri, kendi
iradesiyle hedeflerine ve
amaçlarına bilerek hizmet
edenleri affetmeyecek.” 

Konuşmasında Batı Trakyalı
15 Temmuz şehidi gazeteci
Mustafa Cambaz’a da değinen
Ünal sözlerine şöyle devam etti:
“Anavatanın karşılaştığı bütün
zorluklarda olduğu gibi hain
darbe girişimi sırasında siz
değerli soydaşlarımızın
desteğini yakından hissettik.
İstanbul-Çengelköy’de
darbeciler tarafından açılan
ateş sonucu göğsüne aldığı iki
kurşunla şehit düşen merhum
Mustafa Cambaz, Batı Trakyalı
soydaşlarımızın söz konusu
darbe girişimine karşı
duruşunun sembol ismi
olmuştur.”

FETÖ terör örgütünün
bulunduğu her ülke için tehdit
oluşturduğuna dikkat çeken
Başkonsolos Ünal, “FETÖ
yapılanması yurt dışında da
farklı oluşumlarla varlığını
sürdürüyor. Bu yapılanma,
bulunduğu ülkeler ve toplumlar
için de bir tehdittir. Kıymetli
vatandaşlarımız ve çok değerli

soydaşlarımız, 15 Temmuz
gecesi hainlerin kurşunları ve
bombaları altında son
nefeslerini veren 251 şehidimize
bir kez daha Allah’tan rahmet,
yakınlarına başsağlığı
diliyorum. Şehitlerimize bir kez
daha Allah’tan rahmet
diliyoruz.” diye konuştu. 

GÜMÜLCİNE MÜFTÜSÜ
İBRAHİM ŞERİF
15 Temmuz şehitleri için duayı
ise Batı Trakya Türk Azınlığı
Danışma Kurulu Başkanı ve
Gümülcine Müftüsü İbrahim
Şerif yaptı.

Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosluğundaki anma
etkinliğine Batı Trakya Türk
Azınlığı Danışma Kurulu
Başkanı ve Gümülcine Müftüsü
İbrahim Şerif, İskeçe Müftüsü
Mustafa Trampa, İskeçe
Milletvekili Hüseyin Zeybek,
Rodop Milletvekili Özgür
Ferhat, DEB Partisi Genel
Başkanı Çiğdem Asafoğlu, Doğu
Makedonya - Trakya Eyalet
Başkan Yardımcısı Rıdvan
Hacımehmet,  Kozlukebir
Belediye Başkanı Erdem
Hüseyin, Yassıköy Belediye
Başkanı Caner İmam,
Mustafçova Belediye Başkanı
Ahmet Kurt, Avrupa Batı Trakya
Türk Federasyonu Başkanı Halit
Habipoğlu, Batı Trakya Azınlığı
Yüksek Tahsilliler Derneği
Başkanı Hüseyin Baltacı, İskeçe
Türk Birliği Başkanı Ozan
Ahmetoğlu, Gümülcine Türk
Gençler Birliği Başkanı Sedat
Hasan, Batı Trakya Türk
Öğretmenler Birliği Başkanı
Aydın Ahmet, BAKEŞ Başkanı
Hüseyin Bostancı, Rodop İli
Türk Kadınları Kültür Derneği
Başkanı Hülya Emin, Batı
Trakya Din Görevlileri Derneği
Başkanı Erol Yoluç, Batı Trakya
Türk Kadın Platfomu Sözcüsü
Sibel Abdullah Hasan, yerel
yöneticiler ve diğer davetliler
katıldı.
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Mustafa Cambaz 
köyü Menetler’de anıldı

15 Temmuz’daki darbe girişimi
sırasında şehit olan Yeni Şafak
gazetesinin foto muhabiri Mustafa
Cambaz, doğduğu köy olan Rodop
iline bağlı Menetler’de anıldı.İskeçe il
genelindeki camilerde de selâlar
okundu ve mevlit programı
gerçekleştirildi. 

MENETLER KÖYÜ
Batı Trakyalı gazeteci Mustafa Cambaz
için düzenlenen anma programında,
Gümülcine Müftülüğü din görevlileri
tarafından mevlit ve Kur’an-ı Kerim
okundu.

Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosu Aykut Ünal, Menetler
köyündeki mevlidin ardından yaptığı
konuşmada, “Cumhuriyetimizin
temelini sarsmak istediler ama
sarsamadılar. Ne kadar sağlam
olduğumuzu bu vesileyle görmüş
olduk.” dedi. 

Ünal, 15 Temmuz gecesinin,
hainlerin zehirlerini kurşun olarak
akıtmaya karar verdiği gece olduğunu
söyledi. Ünal, 15 Temmuz şehidi
Mustafa Cambaz’a bir kez daha
Allah’tan rahmet diledi.

Batı Trakya Türk Azınlığı Danışma
Kurulu Başkanı ve Gümülcine Müftüsü
İbrahim Şerif de konuşmasında,
Türkiye’de Mustafa Cambaz’ın
anısının yaşatıldığını belirterek,
“Bizler Batı Trakya’da Cambaz’ın
anısına ne kadar sahip çıkıyoruz, daha
çok sahip çıkmalıyız.” ifadesini
kullandı. 

Menetler köyündeki mevlide
Danışma Kurulu Başkanı ve
Gümülcine Müftüsü İbrahim Şerif,
Türkiye’nin Gümülcine Başkonsolosu
Aykut Ünal, Muavin Konsolos Barış
Çulha, Milletvekili Özgür Ferhat,
Kozlukebir Belediye Başkanı Erdem
Hüseyin ve meclis üyeleri, Kozlukebir
belediyesi Umut listesi başkanı Tarkan
Multaza, Trakya Tütün Üreticileri
Kooperatifi Başkanı Sinan Ahmet,
Gümülcine Türk Gençler Birliği
Başkanı Sedat Hasan, Batı Trakya
Azınlığı Eğitim ve Kültür Şirketi
(BAKEŞ) Başkanı Hüseyin Bostancı,
Batı Trakya Camileri Din Görevlileri
Derneği Başkanı Erol Yoluç, BTAYTD

Genel Sekreteri Murat Ahmet, din
görevlileri ve soydaşlar katıldı.

Mevlidin duasını Danışma Kurulu
Başkanı ve Gümülcine Müftüsü
İbrahim Şerif yaptı. Etkinliğin sonunda
katılımcılara yemek ikram edildi.

İSKEÇE 
İskeçe Müftülüğü, 15 Temmuz şehitleri
için il genelindeki camilerde mevlit
programı gerçekleştirdi. 

15 Temmuz Pazartesi akşamı İskeçe
iline bağlı camilerde selâlar okundu.
Devamında ise mevlit programı
gerçekleştirildi.

İskeçe Müftüsü Mustafa Trampa,
akşam namazı sonrası İskeçe
Aşağımahalle Çınar Camiindeki
mevlide katıldı. Müftülüğe bağlı din
görevlileri mevlit ve ilahiler okudu,

Kur’an-ı Kerim tilaveti yapıldı.
Mevlidin duasını Müftü Mustafa
Trampa yaptı. 

Müftü Trampa mevlit sonrasında 15
Temmuz FETÖ darbe girişimi ve Türk
halkının direnişini anlatan bir
konuşma yaptı ve tüm şehitlere
Allah’tan rahmet diledi. 

Çınar Camiindeki programa Müftü
Trampa’nın yanı sıra Türkiye’nin
Gümülcine Muavin Konsolosu Güven
Bora, Doğu Makedonya – Trakya
Eyalet Başkan Yardımcısı Rıdvan
Hacımehmet, Eyalet Başkan
Danışmanı Salih Yörük, İskeçe Türk
Birliği Başkanı Ozan Ahmetoğlu, Çınar
Derneği Başkanı Cengiz Ömer, DEB
Partisi Başkan Yardımcısı Bahri
Belço, Mustafçova eski belediye
başkanı Cemil Kabza ve soydaşlar
katıldı. 

BATI Trakya Türk Azınlığı kurumları, 15 Temmuz
Demokrasi ve Milli Birlik Günü dolayısıyla
yayımladıkları mesajlarında, 2016’daki hain darbe
girişimini lanetledi, şehitleri rahmetle andı.

Batı Trakya Türk Azınlığı Danışma Kurulu
tarafından sosyal medya üzerinden paylaşılan
mesajda, “15 Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik
Günü’nde hain darbe girişimini lanetliyor,
şehitlerimizi rahmetle yad ediyor, gazilerimize
sağlık ve afiyet diliyoruz.” ifadesi kullanıldı.

Gümülcine Seçilmiş Müftülüğü, “Şehitleri
rahmetle, gazileri şifayla, kahramanları şükranla
anıyoruz” mesajını yayımlarken, İskeçe Seçilmiş
Müftülüğünün paylaşımında da “15 Temmuz 2016
tarihinde ana vatanımız Türkiye’nin FETÖ
tarafından maruz kaldığı hain darbe girişimi, Türk
milletinin canları pahasına kararlılık ve cesaretle
karşı durarak yazdığı bir kahramanlık destanıdır.”
ifadeleri kullanıldı.

Batı Trakya Azınlığı Yüksek Tahsilliler
Derneğinin mesajında da, “Ana vatanımız
Türkiye’de gerçekleşen darbe girişiminin yıl
dönümünde hainleri bir kez daha nefretle
kınıyoruz. Bu saldırının gerçekleşmesine engel olan
ve kahramanca can veren şehitlerimizin ruhları şad
olsun.” ifadeleri yer aldı.

İskeçe Türk Birliğinden, “15 Temmuz şehitlerini
rahmetle ve minnetle anıyoruz. Demokrasi ve Milli
Birlik Günü kutlu olsun.” paylaşımı yapılırken,
Gümülcine Türk Gençler Birliğinin açıklamasında
“Türkiye Cumhuriyeti’nin birlik ve bütünlüğüne
kasteden hain terör örgütü FETÖ’nün darbe
kalkışmasına karşı canını siper ederek karşı koyan
şehitleri rahmetle ve dualarla anıyor, gazileri
minnetle selamlıyoruz.” denildi.

Batı Trakya Türk Öğretmenler Birliği de
yayımladığı mesajında, “vatansever askerler,
polisler ve Türk milletinin kahramanca direnişi
sayesinde kalkışmanın bastırıldığı” kaydedildi.

Mesajda, Türkiye’de bir daha böyle bir durumun
yaşanmaması temennisinde bulunuldu.

Avrupa Batı Trakya Türk Federasyonu da
açıklamasında, “Batı Trakya Türk toplumunun
Avrupa ve uluslararası alandaki temsilcisi Avrupa
Batı Trakya Türk Federasyonu (ABTTF) Başkanlık
Kurulu ve ailesi olarak Avrupa’da yaşayan tüm Batı
Trakya Türkleri adına ana vatanımız Türkiye
Cumhuriyeti Devleti’nin varlığını ve demokratik
kurumlarını hedef alan hain darbe girişimini bir kez
daha lanetlediğimizi ifade ederiz.” denildi.

Azınlık 
kurumlarından
‘15 Temmuz’
mesajları
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İSKEÇE MÜFTÜ YARDIMCISI

Hicretin mana ve önemi
H z. Peygamber (s.a.s.)’in,

İslam’ı daha rahat
yaşamak, işkencelerden
kurtulmak, İslam’ı daha yaygın
topluluklara tebliğ etmek için
Mekke’den yola çıkıp, Medine’ye
yönelişinin yıldönümü olan yeni
bir hicrî yıla daha kavuşmanın
huzur ve mutluluğunu
yaşamaktayız. 1 Temmuz 2024
Pazar günü Muharrem ayının ilk
günü olan yeni hicrî yılınızı tebrik
ediyor, hicrî 1446 senesinin Batı
Trakya Müslüman Türk Azınlığı ve
tüm İslâm âlemi için hayırlara
vesile olmasını Yüce Rabbimden
niyaz ediyorum. 

İslâmiyet’in ilk yıllarında
sevgili Peygamberimiz ve ilk
Müslümanlar sürekli baskı ve
işkencelere maruz kaldılar. Bunun
bir neticesi olarak Peygamber
Efendimiz (s.a.s) ve ashâb-ı
kirâm, doğup büyüdükleri
Mekke’yi bırakıp çok sevdikleri
Kâbe’den ayrılmak durumunda
kaldılar. Böylece ilk Müslümanlar
önce Habeşistan’a, daha sonra da
Medine’ye hicret etmek zorunda
kaldılar.

Muharrem ayının en önemli
özelliklerinden biri Hicri takvime
göre yılın ilk ayı olarak kabul
edilmesidir. Hicretin önemine
binaen Hz. Ömer (r.a.) tarafından
hilafeti döneminde takvim
başlangıcı olarak kabul edilmiştir.   

Hicret; İslâm davasının hedefe
giden yolunda bir dönüm
noktasıdır. Hicret; İslam
toplumunun teşkilatlanması, bir
güç haline gelmesi ve çevresine
kendini kabul ettirmesi sürecinin
ilk adımı olmuştur. Hicret; Allah
rızası için ailemizden, evimizden
ve sahip olduğumuz her bir
şeyden vazgeçmenin adıdır.
Hicret; her vesile ile birlik,
beraberlik ve dayanışmayı
vurgulayan İslam’ın hayat
bulmasına yol açan önemli bir
olaydır. Hicret; ezelî ve ebedî
hakikatlerin er geç kabul
göreceğinin, bıkmadan,
usanmadan insanların gayret
etmelerinin, ümit kesmemenin
güzel bir örneğidir.  

Biz Müslümanlar için bir
dönüm noktası olan hicret;
Allah’a ve O’nun kutlu elçisine
gönülden bağlılığın bir ifadesidir.
Hakka, hakikate, ilme, irfana ve
en önemlisi medeniyete yapılan
bir yolculuktur. 

Yüce dinimizin alemlere
rahmet mesajlarını bütün
insanlığa ulaştırmak için çıkılan
kutlu bir yolculuktur. Hicret;
Medine’li Müslümanların hiç
tanımadıkları Mekke’li din
kardeşlerine kucak açarak onlarla
evlerini, işlerini ve yiyeceklerini
paylaşmaktır.  

Hicretle birlikte Peygamber
Efendimiz Medine’de muhteşem
bir medeniyet inşa etti.
Medine’de var olan kin, nefret ve
intikam toplumundan bir sevgi ve
merhamet toplumu meydana
getirdi. Katı kalpli insanlar, şefkat
ve merhamet yüklü insanlar
haline geldi. Çıkarcılığı ön planda
tutan bir topluma, kendisi için
istediğini, kardeşi için de istemeyi
öğretti. Komşusu aç iken tok
gezilemeyeceğini gösterdi.
Dürüstlüğü, güvenilirliği,
aldatmamayı, helal kazancı, hakkı
ve adaleti öğretti. Fakirler,
sahipsiz olmadıklarını; güçsüzler
kimsesiz kalmadıklarını hep
O’ndan, O’nun uygulamalarından
öğrendi. Kısacası Peygamberimiz
onlara temiz bir toplumun nasıl
oluşması gerektiğini göstererek
müslümanca ve kardeşçe
yaşamayı öğretti.

Hicreti süsleyen tablolarda
çağımız insanı için alınacak birçok
ibretler ve dersler vardır.
Bencilliğin, maddeperestliğin,
çıkarcılığın, adaletsizliğin tahrip
ettiği insanlığın aydınlığa çıkışı;
hicretle başlayan ve yeşeren
insanî değerlerin, fedakârlık ve
kardeşlik örneklerinin hayat
bulması ile mümkündür.
Günahlarla, isyanlarla kirlenen
gönül dünyamızın, kulluğa, itaate,
ibadete yönelmesinin de gerçek
hicret olduğunu unutmayalım. 

Bugün bizler de Hz. İbrahim’in
dediği gibi, “Rabbimize hicret
etmekteyiz.” (Ankebût, 29/26)
Geçici olan bu dünyadan, ebedi
olan gerçek âleme doğru göç
etmekteyiz. Ancak bizim
hicretimiz, sevgili
Peygamberimizin buyurduğu gibi,
Allah’ın yasaklarını terk etmektir.
Yaşadığımız bu çağda,
haramlardan uzak kalmak, ilk
müslümanların yaşadığı hicret
kadar meşakkatlidir. Bu
nedenden ötürü Peygamber
Efendimiz, bir hadis-i şerifte
müslümanı ve bizim için geçerli
olan hicreti şu ifadelerle tarif
etmiştir: “Müslüman, elinden ve
dilinden Müslümanların
selâmette olduğu (zarar
görmediği) kimsedir. Muhacir de
Allah’ın yasakladığını terk eden
kimsedir.” (Buhari, İman, 4) 

Bu vesileyle, Muharrem ayının
bizlere hayırlar getirmesini, bu
günlerde yapacağımız
ibadetlerimizin kabul olmasını,
Hicretin öneminin en güzel
şekilde anlaşılıp hayatımızın her
safhasına yansıtmamızı, dünyanın
birçok yerinde özellikle Filistin’de
akan kanın durmasını, insanlığın
barış ve huzura kavuşmasını Yüce
Rabbimizden niyaz ediyorum. 

DİN VE TOPLUM

Ahmet HRALOĞLU
İTB kurucularından 
Mehmet Hilmi anıldı

İSKEÇE Türk Birliği (İTB)
kurucularından, gazeteci -
öğretmen Mehmet Hilmi 25
Haziran Salı günü 93. ölüm yıl
dönümünde İskeçe
Aşağımahalle Mezarlığındaki
kabri başında düzenlenen
törenle anıldı. İTB tarafından
her yıl düzenlenen anma
törenine dernek yöneticileri ve
Batı Trakya Türk azınlık
temsilcileri katıldı.

Tören, Aydın Cambaz’ın
okuduğu Kur’an-ı Kerim ile
başladı ve İskeçe Müftü
Yardımcısı Ahmet
Hraloğlu’nun yaptığı dua ile
devam etti.

İskeçe Türk Birliği Başkanı
Ozan Ahmetoğlu, Mehmet
Hilmi’nin hayatı ve Batı Trakya
Türklerine olan değerli
hizmetleri hakkında bilgi verdi.
Ahmetoğlu, “Çok genç yaşta
vefat etmiş olmasına rağmen
yaptığı hizmetler bugün dahi
Batı Trakya Türk Azınlığına
katkı sağlayan önemli işlere
imza atmış Mehmet Hilmi’nin
aziz hatırası önünde saygıyla
eğiliyor, onu rahmetle
anıyoruz. 93 yıldır düzenli

olarak kabri başında anılan bir
insan. Mehmet Hilmi, İskeçe
Türk Birliğinin yanı sıra
Gümülcine Türk Gençler
Birliğinin kuruluşuna öncülük
eden ekibin arasında yer alan,
İskeçe’deki tütün işçilerinin
örgütlenmesinde yer alan, işçi
sendikası adına gazete
çıkartan, Batı Trakya’daki ilk
Türkçe gazeteyi çıkartan, aynı
zamanda bir öğretmen olarak
Batı Trakya Türklerine
hizmetlerde bulunan bir
şahsiyet. Bu kısa ömrüne hapis
cezaları ve sürgünleri sığdıran
büyük bir mücadele insanı.
Kendisini bir kez daha
rahmetle, minnetle anıyoruz.
Mekanı cennet olsun. Verdiği
varlık mücadelesinde
suçlanmış, itham edilmiş,
kovuşturmalara,
soruşturmalara, hapis
cezalarına ve çok genç yaşında
sürgünlere maruz kalmış bir
mücadele insanı. Defalarca
mahkemelere çıkartılmış, tam
üç kez sürgün edilmiş bir
şahsiyet. Kısacık ömrüne İskeçe
Türk Birliği gibi bir çınar başta
olmak üzere eğitim ve basın

alanında bir çok eser ve iz
bırakmış. Kendisini bir kez
daha rahmetle ve saygıyla
anıyoruz. Mekanı cennet
olsun.” diye konuştu.

Daha sonra Batı Trakya Türk
Öğretmenler Birliği Başkan
Yardımcısı Hasan Boşnak,
Sofulu Belediyesi Meclis Üyesi
Mehmet Çilingir, Batı Trakya
Azınlığı Yüksek Tahsilliler
Derneği Başkanı Hüseyin
Baltacı, Mustafçova Belediye
Başkanı Ahmet Kurt, DEB
Partisi Genel Başkanı Çiğdem
Asafoğlu, İskeçe Milletvekili
Hüseyin Zeybek ve İskeçe
Müftüsü Mustafa Trampa
konuşma yaptılar.

Yapılan konuşmalarda
Mehmet Hilmi’nin Batı Trakya
Türk toplumuna yaptığı
hizmetlere ve mücadeleci
kişiliğine vurgu yapıldı.
Konuşmalarda, günümüz
koşullarında da o dönem
verilen mücadeleye benzer
mücadelenin devam ettiği ifade
edildi.

İTB Başkanı Ozan
Ahmetoğlu törene katılan
herkese teşekkür etti.

17 Temmuz 2024

Son yılların en kurak haziran ayı
BU yıl haziran ayında mevsim

normallerinin üzerinde kuraklık ve
sıcak yaşandı.

Yunanistan Meteoroloji
Dairesinin yayımladığı raporda,
ülkedeki yağış ölçüm merkezlerinin
tespit ettiği 2007-2023 dönemi
haziran ayı yağış ortalamaları, bu
yılın haziran ortalaması ile
karşılaştırıldı.

Rapora göre, Atina’da 2007-2023
döneminde yağış ortalaması 21
milimetre iken bu yıl haziranda
bölgede hiç yağış olmadı. 2007-
2023’te yağış ortalaması 40
milimetre olan Livadia ve 35
milimetre olan Sparta da bu yıl
haziranda hiç yağış almadı.

Ülke genelinde de hazirandaki yağışların
2007-2023 ortalamasından çok daha düşük
olduğu tespit edildi.

Yunanistan Meteoroloji Dairesinin dün

yayımladığı raporda, ülkedeki 53
meteoroloji istasyonunda 2010’dan
beri yapılan düzenli ölçümlerde
tespit edilen haziran ayı sıcaklık
ortalamaları incelenerek, bu yıl
haziran ayı sıcaklık
ortalamalarının, 2010’dan bu yana
en yüksek seviyeye ulaştığı
kaydedildi.

Haziran ayı sıcaklık
ortalamasının bazı bölgelerde,
diğer yılların ortalamasından 4,8
derece daha yüksek olduğu
belirlendi.

Öte yandan, gün bazında
yapılan incelemede, 53 meteoroloji
istasyonunun 11’inde, 2010’dan bu

yana haziranda ölçülmüş en sıcak günler
kaydedildi.

Rodos Adası’ndaki Lindos köyünde yer alan
meteoroloji istasyonu, 43,6 derece ile haziranda
ölçülen en yüksek sıcaklığı gördü.
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Müftü Mete ölüm 
yıl dönümünde anıldı

MERHUM İskeçe Müftüsü
Ahmet Mete vefatının ikinci yıl
dönümünde anıldı. İskeçe
Müftülüğü, 14 Temmuz Pazar
günü Ahmet Mete için anma
töreni düzenledi.

Müftü Mete, İskeçe
Aşağımahalle Mezarlığındaki
kabri başında düzenlenen
törenle anıldı. Törene çok
sayıda soydaş katıldı.

Anma töreni, Türkiye
Diyanet İşleri Başkanlığına
bağlı din görevlileri tarafından
Kur’an-ı Kerim okunmasıyla
başladı. Daha sonra ise Müftü
Mete için indirilen hatimlerin
duası yapıldı.

İskeçe Müftüsü Mustafa
Trampa konuşmasında merhum
Müftü Mete’yle 15 yıl boyunca
İskeçe Müftülüğünde birlikte
çalıştıklarını söyledi. Törene
katılanlara teşekkür eden
Trampa, Yassıören Derneğinin
müftünün köyünde düzenlediği
anma etkinliğine de değindi.
Ahmet Mete’nin geride çok

önemli eserler bıraktığını
belirten Müftü Mustafa Trampa,
Mete ailesine de verimli ve
güzel iş birliğinden dolayı
teşekkür etti.

İskeçe Türk Birliği Başkanı
Ozan Ahmetoğlu da
konuşmasında Müftü Ahmet
Mete’nin birçok karakteristik
özelliğinden bahsetmenin
mümkün olduğunu belirterek,
“Müftümüz Ahmet Mete’nin
cenazesiyle İskeçe ve Batı
Trakya Müslüman Türk
Azınlığı, ‘sahte müftü’, ‘sözde
müftü’ gibi nitelendirmeleri ve
bu politikayı tarihin çöp
sepetine atmıştır. Merhum
müftümüzü bu açından da
değerlendirmek gerekir.” diye
konuştu.

DEB Partisi Genel Başkanı
Çiğdem Asafoğlu, Müftü Ahmet
Mete’nin cesaretiyle, kişiliğiyle
sadece İskeçe’nin değil, tüm
Batı Trakya’nın sevgisini
kazandığını söyledi. Asafoğlu,
Müftü Mete’nin önerilerini her

zaman hatırlayacağını ifade etti.
Rodop Milletvekili Özgür

Ferhat, İskeçe Müftüsü Ahmet
Mete’yi yakından tanımış
olmanın mutluluğunu
yaşadığını dile getirdi. Özgür
Ferhat, “Katıldığım ilk
seçimden sonra bana sordu.
Küçük bir farkla seçilemediğimi
söyledim. ’Üzüldün mü?’ dedi.
Ve ’Böyle devam et. Mücadele
edenler ve inananlar mutlaka
başarıyı elde ederler’ demişti.
Ben de bu anlayışla devam
ettim. Tavsiyesine uydum.
Kendisini bir kez daha
rahmetle, saygıyla anıyorum.”
dedi.

İskeçe Milletvekili Hüseyin
Zeybek ise Müftü Mete ile görev
yaptığı sürede çok yakından
çalıştıklarını hatırlatarak,
“Kendisi müftüden önce bir
insandı. Vefatından sonra iki yıl
geçti ama bana bu süre çok
daha uzun geldi. Müftümüz
cesaretiyle, öngörüsüyle önemli
bir insandı. Önemli bir liderdi.

Boşluğu çok zor doldurulacak
insanlardan biriydi. Onu
özlüyoruz.” ifadelerine yer
verdi.

Son olarak Türkiye’nin
Gümülcine Başkonsolosu Aykut
Ünal konuştu. Başkonsolos
Ünal, Müftü Mete’nin ailesini ve
katılımcıları selamlayarak
başladığı konuşmasında,
Ahmet Mete’yi yakından
tanımadığını ancak bir
diplomat olarak onu bildiğini ve
Batı Trakya’da Mete’yle ilgili
çok şey öğrendiğini ifade etti.
Başkonsolos Ünal, Ahmet
Mete’nin sadece bir müftü değil,
toplumu harekete geçiren ve
aynı zamanda bir sembol olan
önemli bir mücadele insanı
olduğunu belirtti. Başkonsolos
Ünal, Müftü Mete’yi vefatının
yıl dönümünde bir kez daha

rahmetle ve saygıyla andıklarını
kaydederek sözlerini son verdi.

İskeçe’de Ahmet Mete için
düzenlenen törene ayrıca Doğu
Makedonya – Trakya Eyalet
Meclis Üyeleri Fatih İsmailko ve
Salih Yörük, Gümülcine Türk
Gençler Birliği Başkanı Sedat
Hasan, BAKEŞ Başkanı Hüseyin
Bostancı, Batı Trakya Türk
Öğretmenler Birliği Asbaşkanı
Hasan Boşnak, Batı Trakya
Türkleri Dayanışma Derneği
Bursa Şube Başkanı Hasan
Karaömer, İskeçe Müftülüğüne
bağlı din görevlileri, yerel
yöneticiler ve çok sayıda soydaş
katıldı.

Törene katılanlara Ahmet
Mete’nin ailesi tarafından
şerbet, kandil simidi ve lokum
dağıtıldı.

KÜLTÜR Bakanı Lina Mendoni, Dimetoka’daki Çelebi Sultan
Mehmet (Beyazıt) Camiindeki çalışmaları inceledi. 

Mendoni, 9 Temmuz Salı günü kendisine eşlik eden Kültür
Bakanlığına bağlı müdürlerle birlikte, Çelebi Sultan Mehmet
Camiinde yapılan onarım ve restorasyon çalışmalarını
değerlendirmek üzere gerçekleştirilen toplantıya katıldı.
Toplantıda Doğu Makedonya – Trakya Eyalet Başkanı
Hristodulos Topsidis’in yanı sıra Meriç ilinden Sorumlu Eyalet
Başkan Yardımcısı, Dimetoka Belediye Başkanı ve diğer
yetkililer yer aldı.

Mendoni camideki restorasyon çalışmalarının 31 Aralık 2025
tarihine kadar tamamlanması gerektiğini vurguladı.
Restorasyon çalışmalarının dikkatli yapılması gerektiğini
belirten Kültür Bakanı, çalışmaları yakından incelemek üzere 7
Ağustos’ta yeniden bölgeye geleceğini ifade etti. 

Mendoni, “Bir eserin restorasyonu her şeyden önce bilimsel
ve teknik bir meseledir. Bu nedenle projeyi yerinde görmek ve
olası sorunları çözebilmek amacıyla burada olmamız
gerekiyor.” diye konuştu. 

Mendoni, Dimetoka
Çelebi Sultan Mehmet
Camiinde çalışmaları
inceledi
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EURO 2024 şampiyonu İspanya
İSPANYA, Almanya’nın ev

sahipliğinde düzenlenen 2024
Avrupa Futbol Şampiyonası’nın
(EURO 2024) finalinde
İngiltere’yi 2-1 yenerek kupayı
kazandı.

Berlin Olimpiyat Stadı’nda
oynanan ve ilk yarısı golsüz
eşitlikle sona eren mücadelede
İspanya’ya şampiyonluğu
getiren golleri, 47. dakikada
Nico Williams ve 86. dakikada
Mikel Oyarzabal attı.

İngiltere’nin tek golü ise 73.
dakikada Cole Palmer’dan
geldi.

İSPANYA REKOR KIRDI
EURO 2024 finalinde İngiltere’yi
mağlup eden İspanya, 17. kez
düzenlenen Avrupa
Şampiyonası’nda 4. kez kupayı
kazandı.

Bu turnuva öncesinde
Almanya ile birlikte 3’er
şampiyonluğu bulunan ve en
fazla mutlu sona ulaşan 2
takımdan biri olan İspanya, 4.
kez şampiyon olarak Avrupa

Şampiyonası’nı en fazla
kazanan takım ünvanını elde
etti.

İspanyollar, 5. kez mücadele
ettiği finalde 4. kez kupaya
uzandı. İspanya, 1964, 2008 ve
2012’de de şampiyonluğa
ulaşırken, 1984’te ise ikinci
oldu.

İNGİLTERE ÜST ÜSTE 2. KEZ
FİNALDE KAYBETTİ

Avrupa Futbol
Şampiyonası’nda üst üste ikinci
kez finalde mücadele eden
İngiltere, yine mutlu sona
ulaşamadı. Turnuva tarihinde
ikinci finalini oynayan
İngilizler, bir kez daha sahadan
üzgün ayrıldı.

FİNAL MAÇININ 
OYUNCUSU WİLLİAMS 
İspanya-İngiltere maçının
oyuncusu, İspanya’ya
şampiyonluğu getiren gollerden
ilkini atan Nico Williams oldu.
Williams, turnuvada ikinci
golünü İngiltere ağlarına
gönderdi.

PANATHİNAİKOS’un Türk çalıştırıcısı
Ergin Ataman, Yunanistan’da yılın
başantrenörü seçildi.

Yunanistan Basketbol Birliğinden
(HEBA) yapılan açıklamada, “Ergin
Ataman, Yunanistan Basketbol Ligi’ndeki
ilk sezonunda hem Panathinaikos’u
şampiyonluğa taşıdı hem de 2023-2024
sezonunda yılın antrenörü seçildi.”
ifadesine yer verildi.

Ataman’ın, Panathinaikos’la Avrupa Ligi
kariyerindeki 3’üncü şampiyonluğunu elde
ettiğinin hatırlatıldığı açıklamada, kulüp
başkanları ve antrenörlerinin katıldığı
oylamada 8 kişinin kendisini seçmesiyle
oyların yüzde 36,36’sını alarak yılın
antrenörü seçildiği kaydedildi.

Ataman’ın, medya temsilcilerinin
katıldığı oylamada 29 kişinin desteğiyle
oyların yüzde 67,44’ünü, sporseverlerin
katıldığı oylamada ise 1374 kişinin
desteğiyle oyların yüzde 56,45’ini aldığı
aktarıldı.

Başantrenör Ataman, ödülün ardından
yaptığı açıklamada, “Bu değerli ödülü, ekip
arkadaşım Hristos Serelis ve sezon boyunca
harika bir iş çıkaran tüm ekibim adına
alıyorum. Ödül başantrenöre veriliyor
ancak tüm ekibe aittir.” ifadelerini kullandı.

Ataman, geçen sezon başantrenörlüğünü
yaptığı Panathinaikos’u hem Yunanistan
Basketbol Ligi’nde hem de THY Avrupa
Ligi’nde şampiyonluğa taşımıştı.

Süper Kupa maçı 
3 Ağustos'ta
Beşiktaş ile Galatasaray
arasındaki Süper Kupa maçı 3
Ağustos'ta Olimpiyat
Stadyumu'nda oynanacak.
Türkiye Futbol Federasyonu,
Galatasaray ile Beşiktaş
arasındaki Süper Kupa
maçının 3 Ağustos Cumartesi
günü saat 20.45'te Atatürk
Olimpiyat Stadyumu'nda
oynanacağını açıkladı.
Yapılan açıklamada, "Trendyol
Süper Lig Şampiyonu
Galatasaray A.Ş. ile Ziraat
Türkiye Kupası Şampiyonu
Beşiktaş A.Ş. arasında
oynanacak olan Turkcell
Süper Kupa müsabakası, 3
Ağustos Cumartesi günü saat
20.45'te Atatürk Olimpiyat
Stadı'nda oynanacaktır"
ifadelerine yer verildi.

Cenk Tosun,
Fenerbahçe'de
Fenerbahçe, Beşiktaş ile
sözleşmesi sona eren
tecrübeli golcü Cenk Tosun ile
anlaşmaya vardı.
Sarı-lacivertliler oyuncu için
resmi teklifte bulunurken 2
yıllığına anlaşmaya vardı.
Cenk Tosun'un 2 yıllık
maliyetinin maaş ve imza
parası dahil toplam 2.5
milyon euroya yakın olacağı
öğrenildi.
Beşiktaş'ta geçtiğimiz sezon
47 maçta süre bulan Cenk
Tosun, 11 gol atarken 5 de
asist yaptı.

Ergin Ataman, Yunanistan’da 
yılın başantrenörü seçildi

BEŞİKTAŞ, Roma’da gerçekleştirilen
görüşmelerin ardından 34 yaşındaki
oyuncuyla 2 yıllığına anlaştı. Siyah-
beyazlılar, Lazio’ya bu transfer için
bonservis bedeli ödemeyecek. Oyuncuya
verilecek rakamın ise 6 milyon euro
olacağı ortaya çıktı.

Beşiktaş forması ile taraftarların
karşısına çıkan Immobile, yaptığı
açıklamada şunları söyledi: “Burada
olduğum için çok mutluyum. Sezona
başlamak için hazırım. Taraftarların
tezahüratlarından çok duygulandım.”

Ciro Immobile
Beşiktaş’da
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Azınlık lisesi öğrencileri kep attı

GÜMÜLCİNE’deki Celal Bayar Azınlık
Lisesi ile İskeçe Azınlık Lisesinde
eğitimini tamamlayan öğrenciler için
mezuniyet törenleri düzenlendi.

İSKEÇE AZINLIK LİSESİ
14 Haziran Cuma günü İskeçe Azınlık
Ortaokul ve Lisesi Okul Aile Birliği
organizatörlüğünde İskeçe’deki Apollon
düğün salonunda lise üçüncü sınıfların
mezuniyet töreni gerçekleşti.

101 öğrencinin mezun olduğu törene
1.300’ün üzerinde kişi katıldı.

Bir çok davetlinin yanı sıra okulun
öğretmenleri, okul müdürü Selçuk
Fehmi, Encümen Heyeti Başkanı Ozan
Ahmetoğlu ve heyet yöneticileri, Okul
Aile Birliği Başkanı Cemalettin Efendi ve
birlik yöneticileri, İskeçe Müftüsü
Mustafa Trampa, İskeçe Yeni Sol
Milletvekili Hüseyin Zeybek, DEB Partisi
Genel Başkanı Çiğdem Asafoğlu,
Mustafçova Belediye Başkanı Ahmet
Kurt, Batı Trakya Azınlığı Yüksek
Tahsilliler Derneği Başkanı Hüseyin
Baltacı, Batı Trakya Azınlık Okulları
Encümenler Birliği Başkanı Mehmet
Duban, Doğu Makedonya - Trakya
Eyalet Başkan Danışmanı Salih
Yörük, Eyalet Meclis Üyesi İbrahim
Amuçka, öğrenci velileri ile öğrencilerin
yakınları ve arkadaşları katıldı.

Mezun olan öğrenciler, geçen yaz
aylarında geçirdiği trafik kazasında
vefat eden sınıf arkadaşları Kaan
Ahmetoğlu’nu da unutmadı. Kaan için
hazırlanan konuşma sırasında
öğrenciler ve Kaan’ın anne
babası duygulu anlar yaşadı.

Bu arada, mezun olan öğrenciler
Filistin’de yaşanan katliama da
dikkat çekti. Ayrıca öğrencilerin
“Filistin bu sene mezun vermedi. Dünya
sınıfta kaldı” ve “Çocuklar uyurken

susulur, ölürken değil” yazılı pankart
açmaları salonda hazır bulunanlardan
büyük alkış aldı.

Etkinliğin açılış konuşmasını Okul
Aile Birliği Başkanı Cemalettin Efendi,
Encümen Heyeti Başkanı Ozan
Ahmetoğlu ve Okul Müdürü Selçuk
Fehmi yaparken, İskeçe Yeni Sol
Milletvekili Hüseyin Zeybek, Mustafçova
Belediye Başkanı Ahmet Kurt, BTAYTD
Başkanı Hüseyin Baltacı, DEB Partisi
Genel Başkanı Çiğdem Asafoğlu ve
İskeçe Müftüsü Mustafa Trampa kısa
selamlama konuşması gerçekleştirdiler.

Tören, müzik öğretmeni
Mehmet Mustafa
yönetimindeki grubun
müzik dinletisi ile
devam etti.
Etkinlikte lise
son sınıf

öğrencilerinin folklor gösterisi
ise beğeniyle izlendi.

Mezuniyet töreninin devamında
dereceyle mezun olan öğrencilere

plaket verildi. Üçüncülükle mezun
olan Şüheda Kara Kehaya ile

Burak Kabza plaketlerini Encümen
Heyeti Başkanı Ozan Ahmetoğlu’ndan
aldı. İkinci olan öğrenci Zehra Veli,

plaketini Okul Aile Birliği Başkanı
Cemalettin Efendi’den alırken,
birincilikle mezun olan Melek Kehaya
plaketini okul Müdürü Selçuk Fehmi’den
teslim aldı.

Etkinliğin son bölümde ise bu yıl
okuldan mezun olan 101 öğrenci
keplerini havaya fırlatarak
mezuniyetlerini kutladı. Bu esnada
havai fişek gösterisi bir anda gökyüzünü
renk cümbüşüne çevirdi.

CELAL BAYAR AZINLIK LİSESİ
Gümülcine’deki Celal Bayar Azınlık
Lisesinden mezun olan 86 öğrenci 26

Haziran Çarşamba akşamı kep attı.
Yassıköy’de Astrea düğün

salonunda

gerçekleşen
törende

öğrenciler,
öğretmenler, encümen heyeti

üyeleri ve öğrenci aileleri bir araya geldi.
Törene Celal Bayar Azınlık Lisesi

Müdürü Tunalp Mehmet, öğretmenler,
Türkiye’nin Gümülcine Başkonsoloslu
Aykut Ünal ve eşi İlayda Ünal ile
Encümenler Heyeti Başkanı Fuat
Perende katıldı.

Toplu fotoğraf çekimi ile başlayan
etkinlik, öğrencilerin müzik eşliğinde tek

tek törenin yapıldığı salona girmesiyle
devam etti.

Törende, ilk konuşmayı Encümen
Heyeti Başkanı Fuat Perende yaptı. Okul
müdürü Tunalp Mehmet, müdür
yardımcısı Eleni Haci ve Türkiye’nin
Gümülcine Başkonsolosu Aykut Ünal da
törende söz aldı. Altı yıllık eğitim
hayatını tamamlayan öğrencileri tebrik
eden konuşmacılar, gençlere gelecekle
ilgili tavsiyelerde bulundular ve yeni
eğitim hayatlarında başarı dilediler.

Bu arada, Celal Bayar Azınlık
Lisesinde eğitimini başarıyla
tamamlayan 12 öğrenci dereceye girdi.
Okul birinciliğini 20 tam puanla Fatma
Betül Aydoğmuş, Sezer Abdurrahman,
Nisa Kara Hüseyin, Sude Mehmet, Elif
Molla Ali Ahmet, Erva Nasuf, Emir
Pehlivan, Hayrunnisa Şerif, Rana Halil

ve Ece Hüseyin olmak üzere
toplam 10 öğrenci paylaştı. 19.9

ortalama ile Hilal Balcı Mehmet
ikinci olurken, üçüncülüğü de 19.5

puanla Şule Ahmet aldı.
Mezuniyet töreninde okul

öğretmenlerinden Mehmet Mustafa ve
Akif Konak tarafından çalıştırılan okul
müzik grubu Türkçe ve Yunanca
şarkıların yer aldığı bir konser verdi.

Öğrencilerle ilgili sinevizyon
gösterisinin ardından zeybek grubu
sahneye çıktı.

Törenin son bölümünde sahneye
çağrılan öğrencilere okul idaresi ve
öğretmenler tarafından çiçek ve
mezuniyet belgeleri verildi.

Dereceye giren öğrencilere başarı
belgelerini Encümen Heyeti üyeleri
verdi.

Mezuniyet töreni öğrencilerin
keplerini havaya fırlatmalarıyla sona
erdi.
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